
PROTOKÓŁ Nr LXXV/2023

z przebiegu LXXV sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 21 grudnia 2023 r.

od godziny 1000 do 1355 w Sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

 Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

 Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska, 

 Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza Wyrzysk,

 Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk,

 Kamila Bąk – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

 Ireneusz Subczyński – Radca Prawny.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

 Adam Smełsz - Inspektor ds. informatyki.

Inni goście:

 Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

 Przewodniczący Zarządu Osiedli w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3,

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

6. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2023 r.;

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na 

lata 2023-2034;

3) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2024 – 2034;

4) uchwalenia budżetu Gminy Wyrzysk na 2024 rok;

5) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób 

Doznających Przemocy Domowej na lata 2024-2030; 
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6) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

obszaru Osiek nad Notecią – Polanowo;

7) zgłoszenia sołectwa Auguścin do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”;

8) zgłoszenia sołectwa Kościerzyn Wielki do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 

2020+”;

9) zgłoszenia sołectwa Polanowo do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”;

10) zgłoszenia sołectwa Rzęszkowo do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”;

11) zgłoszenia sołectwa Żelazno do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”;

12) przyznania dotacji na realizację prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytku w Wyrzysku w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków;

13) przyznania dotacji na realizację prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytku w Gleśnie w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków;

14) przyznania dotacji na realizację prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytku w Gromadnie w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków;

15) przyznania dotacji na realizację prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytku w Bagdadzie w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków;

16) przyznania dotacji na realizację prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytku w Gromadnie w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków;

17) przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej 

w Wyrzysku na I półrocze 2024 roku;

18)przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej 

w Wyrzysku na I półrocze 2024 roku;

19) przyjęcia planu pracy Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej 

w Wyrzysku na I półrocze 2024 roku;

20) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 2024 roku.

7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.

9. Wolne głosy.

10. Zakończenie obrad.
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Przebieg obrad:

Ad 1. Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Roman 

Łuka, który na wstępie bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Następnie Przewodniczący obrad serdecznie przywitał przedstawicieli Koła Gospodyń Wiejskich 

Sołectwa Żelazno, które brały udział w Konkursie wigilijnym i zajęły II miejsce. 

Głos  zabrała  Burmistrz  Wyrzyska  –  Bogusława  Jagodzińska,  która  zaprosiła  do  siebie 

przedstawicieli Koła Gospodyń Wiejskich Sołectwa Żelazno w osobach: Pani Alicja Dobrzyńska - 

Wiceprzewodnicząca, Pani Aneta Kwade – Członek oraz Pani Paulina Jaremko – Członek. Ponadto 

został poproszony o podejście Sołtys wsi Żelazno, który jest jednocześnie Radnym Rady Miejskiej  

w Wyrzysku – Pan Mateusz Jaremko. 

Następnie Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że przedstawicielki Koła mają ze sobą potwierdzenie, 

iż  Koło  Gospodyń  Wiejskich  Sołectwa  Żelazno  zajęło  II  miejsce  w  konkursie 

kulinarnym: ,,Wielkopolskie smaki wigilijne”  w kategorii: ,,Potrawa na słodko”. W przedstawionej 

kategorii startowało 59 kół gospodyń wiejskich i Panie z terenu Gminy Wyrzysk zajęły II miejsce.  

Kontynuując  Burmistrz  Wyrzyska  dodała,  że  wiele  kół  osiąga  różne  sukcesy  w  różnych 

konkursach,  lecz  chciałaby  wyróżnić,  to  koło  z  jednego  ważnego  powodu,  ponieważ  jest  to 

najmłodsze  koło,  które  korzysta  z  różnego  rodzaju  projektów  oraz  jest  to  koło,  które  może 

powiedzieć,  iż  nie  ma  z  prawdziwego  zdarzenia  świetlicy,  a  pomimo  tego  Panie  potrafią  się 

zorganizować  i  jednocześnie  działać  oraz  uczestniczyć  w  konkursach  na  arenie  Województwa 

Wielkopolskiego. W związku z tym takie działania zasługują na szczególne wyróżnienie,  gdzie 

Panie  w  zeszłym  tygodniu  były  odebrać  nagrodę  z  rąk  Pana  Krzysztofa  Krakowskiego 

Wicemarszałka  Województwa  Wielkopolskiego  w  kwocie  1.300,00  zł.  Burmistrz  Wyrzyska 

poprosiła Panią Alicję Dobrzańską o kilka słów o konkursie. 

Głos zabrała Pani Alicja Dobrzyńska – Wiceprzewodnicząca Koła  Gospodyń Wiejskich Sołectwa 

Żelazno, która poinformowała, iż konkurs polegał na przygotowaniu dania, a następnie komisja 

konkursowa smakowała wszystkie dania i wydała opinię.  

Burmistrz Wyrzyska – Bogusława Jagodzińska powiedziała, że z tego tytułu wszyscy bardzo się 

cieszą i na początku przyszłego roku zostanie wydana książka ze smakami kulinarnymi wyrzyskiej 

ziemi. Natomiast na konkursie koło przygotowało dwie potrawy i ta, która została przygotowana na 

słodko, czyli sernik wigilijny, również znajdzie się jako przepis w tej książce, łącznie ze zdjęciami 

wykonanymi podczas tego konkursu. 

Burmistrz Wyrzyska – Bogusława Jagodzińska wraz z Przewodniczącym Rady – Romanem Łuką 

przekazała bon pieniężny w wysokości 1.300,00 zł od Marszałka Województwa Wielkopolskiego 

oraz bon w wysokości 500,00 zł od Gminy Wyrzysk. 
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Przewodniczący Rady dołączył się do gratulacji i  dodał, że jest dumny z Pań i uważa, iż takie 

młode osoby mogą wprowadzić w ten XXI wiek. 

Na koniec Burmistrz Wyrzyska dodała, że Pan Sołtys jest jednocześnie członkiem KGW i dlatego 

zachęca również Panów, aby wstępowali do takich, gdyż jest warto.

Następnie  Burmistrz  Wyrzyska – Bogusława Jagodzińska powiedziała,  że  w dniu wczorajszym 

ukonstytuowało się nowe koło gospodyń wiejskich w Osieku nad Notecią i to już 10. Natomiast 

cały  czas  patrzy  na  Panią  Sołtys  z  Kosztowa,  aby  ich  koło  się  sformalizowało  i  również 

zarejestrowało. 

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 14 radnych, 

tj. 98,3% ustawowego składu rady (na dzień dzisiejszy). Nieobecny radny Włodzimierz Michalski. 

Ad 3. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący Rady przedstawił poszczególne punkty porządku obrad. 

W  dalszej  części  Przewodniczący  obrad  zapytał,  czy  są  jakieś  wnioski  do  przedstawionego 

porządku obrad.

Głos  zabrała  Burmistrz  Wyrzysk  –  Bogusława  Jagodzińska,  która  poprosiła  o  wprowadzenie 

w głównym punkcie 6: 

-  podpunktu  21,  jako  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działanie  Burmistrza 

Wyrzyska;

- podpunktu 22, jako projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji  na  sfinansowanie   prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót  budowlanych  przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków;

- podpunktu 23, jako projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zasad i trybu postępowania 

o udzielenie spółkom wodnym dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk i sposobu jej rozliczenia;

- podpunktu 24, jako projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie określenia szczegółowych 

zasad, sposobu i  trybu umarzania,  odraczania terminu spłaty lub rozkładania na raty należności 

pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny  przypadających  Gminie  Wyrzysk  oraz  jej 

jednostkom  organizacyjnym,  warunków  dopuszczalności  pomocy  publicznej  w  przypadkach,

w  których  ulga  będzie  stanowić  pomoc  publiczną  oraz  wskazania  organów  uprawnionych  do 

udzielania tych ulg;

- podpunktu 25, jako projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zasad i trybu postępowania 

przy udzielaniu dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk na dofinansowanie kosztów inwestycji związanej 

z usuwaniem, transportem, unieszkodliwianiem wyrobów zawierających azbest, kryteriów wyboru 

inwestycji do dofinansowania i sposobu jej rozliczania;
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- podpunktu 26, jako projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zasad i trybu postępowania 

przy udzielaniu dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk na realizację przedsięwzięć z zakresu ochrony 

środowiska i  gospodarki wodnej,  kryteriów wyboru inwestycji  do dofinansowania i  sposobu jej 

rozliczania;

- podpunktu 27, jako projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie zasad i trybu postępowania 

przy udzielaniu dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk na realizację zadań polegających  na wymianie 

źródeł ciepła na proekologiczne urządzenia grzewcze.

W związku z powyższym Przewodniczący obrad  zarządził głosowanie nad przyjęciem porządku 

obrad wraz z propozycjami Burmistrz Wyrzyska. 

Głosowano w sprawie:

przyjęcia porządku sesji wraz ze zgłoszonymi zmianami. 

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

Ad.4  Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.

Przewodniczący  Rady  zaproponował,  aby  protokoły  z  poprzednich  sesji  został  przyjęte  bez 

wcześniejszego odczytywania, ponieważ były dostępne do wglądu w Biurze Rady.

Głosowanie  w sprawie  przyjęcia  protokołu z  LXXIII  Sesji  Rady Miejskiej  w Wyrzysku,  która 

odbyła się w dniu 30 listopada 2023 r.

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (13)
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Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

Głosowanie w sprawie przyjęcia  protokołu z  LXXIV Sesji  Rady Miejskiej  w Wyrzysku,  która 

odbyła się w dniu 8 grudnia 2023 r.

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

Ad.  5.  Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady – Roman Łuka powiedział, że takie sprawozdanie zostało sporządzone przez 

Burmistrza  Wyrzyska  i  przekazane  do wszystkich  radnych.  W związku z  tym Przewodniczący 

obrad zapytał, czy ktoś z obecnych radnych chciałby zabrać głos.

Burmistrz  Wyrzysk  –  Bogusława  Jagodzińska powiedziała,  że  zostało  przekazane  takie 

sprawozdanie, które zakończyło się na dniu 17 grudnia br., a odbyły się jeszcze inne wydarzenia,

 w których uczestniczyła. W związku z tym Burmistrz Wyrzyska dodała, że w dniu 19 grudnia br.  

uczestniczyła w wigilii zorganizowanej przez członków Koła Emerytów, Rencistów i Inwalidów nr 

4 w Wyrzysku oraz w wieczorze kolęd zorganizowanym przez Szkołę Podstawową w Gleśnie, 
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gdzie brała udział cała społeczność szkolna wraz z rodzicami. Ponadto gościem specjalnym był Pan 

Dawid Krzyk, który już nie raz występował na gminnej scenie i uświetnił w ten sposób wieczór. 

Następnie Burmistrz Wyrzyska dodała,  że w dniu wczorajszym wraz z przedstawicielami Rady 

Miejskiej  w  Wyrzysku  oraz  Panem  Przewodniczącym  Rady  uczestniczyła  w  wigilii  gminnej 

zorganizowanej  przez  Urząd  Miejski  w  Wyrzysku,  przez  Miejsko-Gminny  Ośrodek  Pomocy 

Społecznej oraz przez Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Wyrzysku. Taka wigilia gminna, która 

do tej pory miała przez kilka lat mniejszy zasięg, gdyż odbywała się dla mniejszej grupy osób, czyli  

skupionych w klubie seniora, to w tym roku  została rozszerzona formuła o osoby objęte pomocą

z opieki społecznej oraz wszystkich mieszkańców, którzy tego dnia chcieli uczestniczyć w tym 

wydarzeniu.  Taka  wigilia  odbyła  się  na  sali  widowiskowej  w Wyrzysku,  a  uświetnił  ją  pokaz 

jasełek uczniów Szkoły Podstawowej w Wyrzysku, jak i przepiękne dwa koncerty. Jeden koncert 

uczniów  Szkoły  Podstawowej  w  Wyrzysku  skupionych  w  grupie  orkiestry  dętej  działającej

w Domu Kultury w Wyrzysku oraz drugi koncert uczniów ze Szkoły Podstawowej w Osieku nad 

Notecią. Kończąc Burmistrz Wyrzyska dodała, że to była jedyna wigilia gminna zorganizowana dla 

mieszkańców gminy. 

Ad 6. Rozpatrzenie projektu uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2023 r.;

Przewodniczący Rady – Roman Łuka otworzył dyskusję nad danym punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2023 rok. 

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy  Wyrzysk 

na 2023 r.

Wyniki głosowania

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 

Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

7



WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 12 głosami „za”, 2 głosach ,,wstrzymujących”  Rada podjęła uchwałę Nr  

LXXV/669/2023, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 

2023-2034;

Przewodniczący Rady – Roman Łuka otworzył dyskusję nad danym punktem.

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Rady – Roman Łuka powiedział, że na posiedzeniu Komisji zostało wspomniane

o  usługach  społecznych  na  kwotę  około  1.800.000,00  zł  dla  osób  potrzebujących,  m.in.  dla 

seniorów i osób niepełnosprawnych, a także o zapewnieniu mieszkania na krótkoterminowy okres

z pilnymi potrzebami. W związku z tym Przewodniczący Rady poprosił Panią Burmistrz o kilka 

słów na dany temat. 

Burmistrz Wyrzyska – Bogusława Jagodzińska powiedziała, że Pan Przewodniczący Rady nawiązał 

do bardzo miłej sytuacji, o której warto jest powiedzieć, gdyż Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej złożył wniosek  i otrzymał ponad 1.800.000,00 zł dofinansowania na usługi społeczne

w Gminie Wyrzysk. W ramach tych usług, jakie mają być realizowane w latach 2024-2025, gdzie 

zadanie zostało wpisane do WPF-u będą realizowane dla mieszkańców w różnym wieku, czyli nie 

tylko dla tych, którzy są seniorami, lecz objętych pomocą Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, czyli dla osób w trudnej sytuacji i dla osób niepełnosprawnych. W ramach tych usług 

społecznych  zostanie  m.in.  wyremontowane  mieszkanie  znajdujące  się  w  zasobach  gminnych,

a zostanie ono  przeznaczone dla osób, które są w różnych nagłych sytuacjach życiowych. Takie  

mieszkanie wspomagane zostanie wykorzystane np.  w sytuacjach kiedy będzie należało szybko 

oddzielić ofiarę od oprawcy przemocy domowej i umieszczenie jej, bądź ich na kilka dni, zanim 

znajdzie się inne rozwiązanie.  Ponadto takie mieszkanie może zostać wykorzystane kiedy samotna 

matka z dzieckiem znajdzie się w trudnej sytuacji, na czas znalezienia innego dobrego rozwiązania.  

Kontynuując Burmistrz Wyrzyska dodała, że ponadto zostały uzyskane środki na otwarcie dwóch 

klubów seniora, a tych osób w tych obu klubach jest wyliczonych na 80, gdzie będą prowadzone 

usługi opiekuńcze, terapeutyczne, warsztatowe rozwijające zdolności i  umiejętności. Dodatkowo 

zostanie  uruchomiona  usługa  Taxi-Senior,  gdzie  w  ramach  tego  projektu  seniorzy  będą  mogli 

zostać za  darmo dowiezieni  do lekarza,  bądź innego specjalisty.  Mowa jest  o  takich seniorach 
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będących samotnych lub w trudnej sytuacji materialnej. Ponadto druga usługa dotycząca złotej-

rączki, gdzie prowadzona będzie pomoc w zdobyciu fachowca dla osób będących w tym projekcie,  

a dotyczyło to będzie m.in. mechanika, czy naprawy pralki.   Kończąc Burmistrz Wyrzyska dodała, 

że  zachęca  wszystkich  mieszkańców  do  skorzystania  z  projektu,  a  taki  odpowiedni  post 

społecznościowy  został  już  przygotowany  wraz  z  radnymi,  który  ukaże  się  w  mediach 

społecznościowych. Należy zaznaczyć, iż jest to kolejny tak duży projekt, przy tak dużych środkach 

realizowany jest przez  Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Wyrzysku, za co należy 

być wdzięcznym Pani Kierownik Hannie Łapacz i jej pracownikom.  Napisanie projektu to jedno, 

ale napisanie tak dobrego projektu, który zdobędzie punkty i otrzyma dofinansowanie, to drugie. 

Wiele środków po parę milionów rocznie pozyskiwanych jest dla mieszkańców, gdzie prowadzona 

jest pomoc w szeroki sposób, a punkty pozyskiwane są dzięki współpracy ze Spółdzielnią Socjalną,  

która jest  podmiotem ekonomi społecznej, a takie podmioty są wysoko punktowane przy wyborze 

wniosków o dofinansowanie.  Natomiast  w tej  Spółdzielni  Socjalnej  pracują mieszkańcy Gminy 

Wyrzysk,  co  również  jest  istotne,  gdyż  na  miarę  możliwości  tworzone  są  miejsca  pracy  dla 

mieszkańców gminy.   

Przewodniczący Rady – Roman Łuka podziękował za uszczegółowienie przedsięwzięć, gdyż są one 

bardzo ważne szczególnie dla osób z różnymi potrzebami. Przewodniczący Rady dodał, że sam jest  

dużym zwolennikiem takiego postępowania w zakresie wspólnoty samorządowej Gminy Wyrzysk. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2023-

2034.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  nad  uchwałą zmieniająca  uchwałę  w  sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2023-2034. 

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 
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Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr  LXXVI/670/2023,  która 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

3) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2024 – 2034;

Przewodniczący  Rady  –  Roman  Łuka powiedział,  że  sesja  w  dniu  dzisiejszym  jest  jedną

z  najważniejszych  sesji  w  roku,  gdyż  będzie  przyjmowany  budżet  na  kolejny  rok  i  następnie 

poprosił  o  kilka  słów wprowadzenia  do uchwały w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy 

Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2024 – 2034.

Głos zabrała  Skarbnik Gminy Wyrzysk – Teresa Mikołajczak,  która powiedziała,  że  Wieloletnia 

Prognoza  Finansowa  zgodnie  z  ustawą  o  finansach  publicznych  uchwalana  jest  na  okres  roku 

budżetowego oraz okres trzech kolejnych lat.  Okres objęty uchwaleniem Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2024 – 2034 nie może być jednak krótszy niż okres przyjętych 

limitów przedsięwzięć oraz zaplanowanych do spłaty zaciągniętych zobowiązań. W związku z tym 

Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Wyrzysk  została zaplanowana na lata 2024 – 2034, czyli 

do  całkowitej  spłaty  zaciągniętych  zobowiązań.  Limity  na  wydatki  majątkowe  w  Wieloletniej 

Prognozy  Finansowej  zostały  określone  na  lata  2024-2034.  Projekt  uchwały  w  sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej obejmuje dochody i  wydatki bieżące, gdzie dochody bieżące 

zostały ustalone w kwocie 72.331.441,49 zł i wydatki bieżące w kwocie 67.348.793,72 zł. Ponadto 

Wieloletnia Prognoza Finansowa obejmuje również dochody i wydatki majątkowe, gdzie dochody 

majątkowe stanowią kwotę 8.043.000,00 zł, a wydatki majątkowe stanowią kwotę 13.057.169,97 zł. 

Ponadto  została  określona  nadwyżka  i  deficyt  budżetu,  czyli  wynik  budżetu  oraz  sposób 

finansowania deficytu i sposób przeznaczenia planowanej nadwyżki. Wykazane zostały również 

przychody i rozchody budżetu oraz kwoty planowanego długu. Takie wszystkie informacje zostały 

zawarte w załączniku nr 1 do uchwały w sprawie uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy  Wyrzysk  na  lata  2024-2034.  Kontynuując  Skarbnik  Gminy  dodała,  że  kolejnym 

załącznikiem do projektu uchwały jest załącznik nr 2 informujący o przedsięwzięciach do realizacji  

w poszczególnych latach. Takie przedsięwzięcia zostały podzielona na przedsięwzięcia realizowane 

z funduszy unijnych, a dotyczy to jednego przedsięwzięcia oraz przedsięwzięć realizowanych bez 

udziału  wydatków  unijnych.  Przedstawione  zostały  również  wydatki  bieżące  oraz  wydatki 

majątkowe,  które  są  przede  wszystkim  kontynuacją  przedsięwzięć  ujętych  już  wcześniej

w  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej.  Dodatkowo  w  projekcie  uchwały  zostały  zawarte 
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upoważnienia  dla  Burmistrza  Wyrzyska  do  zaciągania  zobowiązań  związanych  z  realizacją 

przedsięwzięć zawartych w załączniku nr 2 oraz z tytułu umów, których realizacja w roku bieżącym 

oraz w latach następnych jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działalności gminy, i których 

płatności  wykraczają  poza  rok  budżetowy.  Zostały  zawarte  również  upoważnienia  do 

przekazywania  upoważnień  do  zaciągania  zobowiązań  w  zakresie  realizacji  przedsięwzięć  dla 

kierowników  jednostek  organizacyjnych,  gdzie  np.  Samorządowa  Administracja  Placówek 

Oświatowych zajmuje się przewozem dzieci. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad danym punktem.

Dyskusji nie podjęto. 

W związku  z  powyższym Przewodniczący  Rady  poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  nad 

projektem uchwały w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na 

lata 2024 – 2034.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniu, 

które odbyło się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Następnie  Przewodniczący  Rady  poprosił  Skarbnika  Gminy  Wyrzysk  o  przedstawienie  treści 

uchwały  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  sprawie  opinii  o  projekcie  uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wyrzysk na lata 2024-2034.

Głos  zabrała  Skarbnik  Gminy  Wyrzysk  –  Teresa  Mikołajczak,  która  odczytała  treść  uchwały 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Wyrzysk na lata 2024-2034, która stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

,,Uchwała  Nr  SO-15/0957/234/2023  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej

w Poznaniu z dnia 13 grudnia 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  na  lata  2024-2034  Gminy  Wyrzysk.  Skład  Orzekający 

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu,  wyznaczony  zarządzeniem  Nr  16/2023  Prezesa 

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  4  września  2023  r.  w  osobach: 

Przewodnicząca Edyta Zastrow, Członkowie Monika Paczyńska i Marzena Węckowicz, działając 

na podstawie art. 13 pkt 12 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych 

izbach obrachunkowych (Dz.U. z 2023 r. poz. 1270, z późn. zm.), w związku z art. 230 ust. 3  

ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz.U. z 2023 r. poz. 1270, z późn. zm.), 

o przedłożonym przez Burmistrza Wyrzyska projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2024-2034 wyraża opinię pozytywną...”
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W dalszej części Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie przygotowanych autopoprawek 

do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na 

lata 2024 – 2034.

Głos zabrała  Skarbnik Gminy Wyrzysk – Teresa Mikołajczak, która powiedziała, że autopoprawki 

zostały  już  omówione  na  posiedzeniach  Komisji  i  w  dniu  dzisiejszym  zostały  radnym 

przedstawione w formie pisemnej, których jest, aż 11 stron. W związku z tym Skarbnik Gminy 

zapytała, czy przeczytać wszystkie razem, czy z podziałem na bloki?  

Przewodniczący Rady – Roman Łuka powiedział, iż jak nie usłyszy sprzeciwu to autopoprawki są 

dla  wszystkich  zrozumiałe  i  poprosił  o  ogóle  ich  przedstawienie  z  podziałem  na  4  bloki 

autopoprawek. 

Radny Stefan Wełniak powiedział, że autopoprawki przekazane w dniu dzisiejszym powinny zostać 

przedyskutowane, gdyż dotyczą zmian w budżecie na przyszły rok. Natomiast kiedy przesyłane są 

na maila dzień wcześniej, to nie wszyscy dadzą radę się z tym zapoznać, gdyż jak jest to godzina 

16, a sesja jest  na następny dzień o 10 rano, to nie wiadomo, czy ktoś z radnych nad tym się  

zastanowił i w ogóle to przeczytał, gdyż było tego dosyć dużo. 

Burmistrz  Wyrzyska  –  Bogusława  Jagodzińska powiedziała,  iż  wierzy  głęboko  w  to,  że  radni 

zapoznają się z materiałami i  nie przychodzą na posiedzenia nie zapoznając się z nimi, ale nie 

będzie się wypowiadała w ich imieniu. Natomiast takie autopoprawki wynikają z budżetu jaki jest  

na koniec roku, gdyż pewne rzeczy należy wprowadzić na koniec roku, a wynikają one z rozliczeń. 

Ponadto  jest możliwość dyskutowania nad nimi, gdyż Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli  

ktoś  uważa,  iż  nie  są  zrozumiałe,  to  nic  nie  stoi  na  przeszkodzie,  aby  nad  nimi  dyskutować. 

Kontynuując Burmistrz Wyrzyska dodała, że wszystkie autopoprawki dotyczą zadań, które były 

realizowane w tym roku, a mają wpływ na wydatki roku następnego, a wszyscy obecni wiedzą nad 

czym przez cały rok głosowali. 

Przewodniczący  Rady  –  Roman  Łuka poprosił  Panią  Skarbnik  Gminy  Wyrzysk  o  blokowe 

przedstawienie autopoprawek.  

Skarbnik  Gminy  Wyrzysk  –  Teresa  Mikołajczak  powiedziała,  że  było  to  już  omawiane

na posiedzeniach Komisji ale powtórzy, iż autopoprawki dotyczą wprowadzenia do Wieloletniej 

Prognozy  Finansowej  na  lata  2024-2034  przedsięwzięcia  realizowanego  w  ramach  środków 

unijnych,  czyli  usługi  opiekuńcze  w Gminie  Wyrzysk.  Przedsięwzięcie  ma  zostać  realizowane 

przez  Miejsko-Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w  Wyrzysku   w  kwocie  1.743.120,56  zł

z  limitem  na  2024  roku  w  kwocie  1.270.749,45 zł,  oraz  z  limitem  na  2025  roku  w  kwocie 

472.371,11 zł.  Powyższe  zmiany  dotyczą  wydatków  bieżących,  a  następne  dotyczą  wydatków 

majątkowych.  W Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  dokonywane  jest  przesunięcie  w  zadaniu: 

„Modernizacja budynku hali sportowej w Wyrzysku przy ul. Parkowej oraz budowa hali sportowej 

(II  etap)”,  gdzie  dokonuje  się  zmniejszenia  limitu  wydatków 2024 o  kwotę  331.250,00 zł.  Na 
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zadaniu  pn.  „Uzupełnienie  oświetlenia  drogowego  na  terenie  Gminy  Wyrzysk” dokonuje  się 

zwiększenia łącznych nakładów finansowych o kwotę 17.000,00 zł. Na zadaniu  pn. „Budowa drogi 

gminnej nr G321P i  G322P w Falmierowie”  dokonuje się zwiększenia limitu wydatków 2024

o  kwotę  4.900,00  zł.  Na  zadaniu  pn.  „Termomodernizacja  budynków  Szkoły  Podstawowej

w Wyrzysku i  Osieku nad Notecią”  dokonuje  się  zwiększenia  limitu  wydatków 2024 o  kwotę 

50.000,00  zł.  Na  zadaniu  pn.  „Osiek  nad  Notecią  –  zagospodarowanie  Centrum  Sportowo- 

Rekreacyjnego”  dokonuje się zwiększenia limit wydatków 2024 o kwotę 4.000,00 zł. Na zadaniu 

„Wyrzysk – zagospodarowanie terenu rekreacyjnego przy stawie” dokonuje się zwiększenia limit  

wydatków  2024  o  kwotę  4.000,00  zł.  Na  zadaniu  pn.  „Budowa  drogi  gminnej  nr  G129315P

w  Falmierowie” wydłużono  termin  realizacji  przedsięwzięcia  do  2025  roku  oraz  zmniejszono 

łączne  kłady  finansowe  o  kwotę  69.763,94  zł.  Na  zadaniu   pn.  „Adaptacja  budynków  na 

przedszkola w Wyrzysku i Osieku nad Notecią” dokonuje się zwiększenia limitu wydatków 2024 

o  kwotę  10.500,00  zł.  W  przedsięwzięciu  pn.  ,,Budowa  Gminnego  Centrum  Społeczno-

Kulturalnego w Osieku nad Notecią”  dokonuje się zwiększenia limitu wydatków 2024 rok o kwotę 

170.000,00 zł. W przedsięwzięciu pn. ,,Budowa dróg w Rudzie i Gleśnie” dokonuje się zwiększenia 

limitu  2024  roku  o  kwotę  1.552.902,76  zł.  W  przedsięwzięciu  pn.  ,,Wymiana  opraw 

nieenergooszczędnych na energooszczędne na terenie Gminy Wyrzysk” dokonuje się zwiększenia 

limutu 2025 roku o kwotę 2.409.200,00 zł.  Wyjaśniając Skarbnik Gminy dodała, że dotyczy to 

przedsięwzięć  o  których  była  mowa  na  posiedzeniach  Komisji  oraz  które  rzutują  na  zmiany

w Wieloletniej Prognozie Finansowej w załączniku nr 1 i nr 2, które wpływają na zmiany ogólnych 

kwot. 

Następnie Skarbnik Gminy odczytała autopoprawki do uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej  Gminy Wyrzysk na lata  2024 – 2034,  które  stanowią załącznik  nr 8 do 

protokołu:

,,I.  Załącznik Nr 1 do uchwały Nr … Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia  ……. roku  w sprawie 

ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2024-2034

1. W związku z wprowadzeniem zmian w planie dochodów bieżących i majątkowych w 2024 roku 

wprowadza  się  następujące  zmiany:  w  poz.  1.  Dochody  ogółem  –  zwiększenie  o  kwotę 

4.491.545,55 zł; w poz. 1.1 Dochody bieżące – zwiększenie o kwotę 1.270.749,45 zł, w poz. 1.1.4.  

z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące – zwiększenie o kwotę 1.270.749,45 zł;  

w poz. 1.2 Dochody majątkowe oraz w poz. 1.2.2 z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych na 

inwestycje  – zwiększenie o kwotę 3.220.796,10 zł.

2. W związku z wprowadzeniem zmian w planie dochodów bieżących i majątkowych w 2025 roku 

wprowadza się następujące zmiany: w poz. 1 Dochody ogółem – zwiększenie o kwotę 2.605.450,00 

zł; w poz. 1.1 Dochody bieżące – zwiększenie o kwotę 218.249,96 zł, w poz. 1.1.4. z tytułu dotacji i 
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środków przeznaczonych na cele bieżące – zwiększenie o kwotę 250,00 zł, w poz. 1.1.5. pozostałe 

dochody  bieżące  –  zwiększenie  o  kwotę  217.999,96  zł,;  w  poz.  1.2  Dochody  majątkowe  – 

zwiększenie  o  kwotę  2.387.200,04  zł,  oraz  w  poz.  1.2.2  z  tytułu  dotacji  oraz  środków 

przeznaczonych na inwestycje  – zwiększenie o kwotę 2.409.200,00 zł.

3. W związku z wprowadzeniem zmian w planie wydatków bieżących i majątkowych w 2024 roku 

wprowadza się następujące zmiany: w poz. 2. Wydatki ogółem – zwiększenie o kwotę 5.041.545,55 

zł;   w poz.  2.1  Wydatki  bieżące  –  zwiększenie  o  kwotę  1.820.749,45 zł,  w poz.  2.2  Wydatki  

majątkowe oraz w poz. 2.2.1 Inwestycje i zakupy inwestycyjne, o których mowa w art. 236 ust. 4 

pkt 1 ustawy – zwiększenie o kwotę 3.220.796,10 zł, oraz wydatki o charakterze dotacyjnym na 

inwestycje i zakupy inwestycyjne – zwiększenie o kwotę 737.507,28 zł.

4. W związku z wprowadzeniem zmian w planie wydatków bieżących i majątkowych w 2025roku 

wprowadza się następujące zmiany: w poz. 2 Wydatki ogółem – zwiększenie o kwotę 2.815.450,00 

zł;   w poz. 2.2 Wydatki majątkowe oraz w poz. 2.2.1 Inwestycje i zakupy inwestycyjne, o których  

mowa w art. 236 ust. 4 pkt 1 ustawy – zwiększenie o kwotę 2.815.450,00 zł.

W wyniku powyższych zmian dokonano stosownych zapisów:

- w poz. 3 Wynik budżetu  (deficyt) na 2024 rok - zwiększenie o kwotę 550.000,00 zł,

- w poz. 3 Wynik budżetu  na 2025 rok i w poz. 3.1 Kwota prognozowanej nadwyżki budżetu 

przeznaczana  na  spłatę  kredytów  pożyczek  i  wykup  papierów  wartościowych  na  rok  2025  - 

zmniejszenie o kwotę 210.000,00 zł,

-  w poz. 4.1.1 Przychody budżetu, w tym na pokrycie deficytu budżetu - zwiększenie o kwotę 

550.000,00 zł,

- w poz. 5 Rozchody budżetu oraz w poz. 5.1 spłaty rat kapitałowych kredytów i pożyczek oraz  

wykup papierów wartościowych, a także w poz. 10.6 spłaty, o których mowa w poz. 5.1 wynikające 

wyłącznie z tytułu zobowiązań już zaciągniętych: - w 2024 roku – zmniejszenie o kwotę 550.000,00 

zł, - w 2025 roku – zmniejszenie o kwotę 210.000,00 zł.

- w poz. 6  Kwota długu – zmniejszenie o kwotę 210.000,00 zł, 

-  w poz.  7.1.  Różnica między dochodami bieżącymi a  wydatkami bieżącymi – w 2024 roku - 

zmniejszenie o kwotę 550.000,00 zł, w 2025 roku - zmniejszenie o kwotę 218.249,96 zł,

-  w  poz.  7.2.  Różnica  między  dochodami  bieżącymi,  skorygowanymi  o  środki8) a  wydatkami 

bieżącymi  – w 2024 roku - zmniejszenie o kwotę 550.000,00 zł,  w 2025 roku - zmniejszenie 

o kwotę 218.249,96 zł,

5.  W  związku  z  przesunięciem  realizacji  zadań  wieloletnich  z  roku  2023  na  lata  2024-2025 

dokonano zwiększenia planowanych wydatków bieżących:

-  w 2024 roku -  w poz.  9.1.  Dochody bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane

z udziałem środków, o których mowa w art.  5 ust.  1 pkt 2 i  3 ustawy  - zwiększenie o kwotę 

1.270.749,45 zł,  w poz.  9.1.1 Dotacje i  środki  o charakterze bieżącym na realizację programu, 
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projektu lub zadania finansowanego z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 

ustawy  - zwiększenie o kwotę 1.270.749,45 zł oraz 9.1.1.1 środki określone w art. 5 ust. 1 pkt 2 

ustawy - zwiększenie o kwotę 940.354,59 zł w poz. 9.3. Wydatki bieżące na programy, projekty lub 

zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art.  5 ust.  1 pkt 2 i  3 ustawy  - 

zwiększenie o kwotę 1.270.749,45 zł, 9.3.1 Wydatki bieżące na programy, projekty lub zadania 

finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy  - zwiększenie 

o kwotę 1.270.749,45 zł  oraz 9.3.1.1 finansowane środkami określonymi w art.  5  ust.  1  pkt  2 

ustawy - zwiększenie o kwotę 940.354,59 zł; oraz zwiększenia w poz. 10.1 Wydatki objęte limitem, 

o którym mowa w art. 226 ust. 3 pkt 4 ustawy – zwiększenie o kwotę 3.754.038,27 zł,  w poz. 

10.1.1 bieżące – zwiększenie o kwotę 1.270.749,45 zł, w poz.  10.1.2 majątkowe – zwiększenie 

o kwotę 2.483.288,82 zł,

-  w 2025 roku -  w poz.  9.1.  Dochody bieżące na programy, projekty lub zadania finansowane

z udziałem środków, o których mowa w art.  5 ust.  1 pkt 2 i  3 ustawy  - zwiększenie o kwotę 

471.400,00  zł,  w  poz.  9.1.1  Dotacje  i  środki  o  charakterze  bieżącym na  realizację  programu, 

projektu lub zadania finansowanego z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 

ustawy  - zwiększenie o kwotę 471.400,00 zł oraz 9.1.1.1 środki określone w art. 5 ust. 1 pkt 2 

ustawy - zwiększenie o kwotę 348.821,80 zł w poz. 9.3. Wydatki bieżące na programy, projekty lub 

zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art.  5 ust.  1 pkt 2 i  3 ustawy  - 

zwiększenie  o  kwotę  472.371,11 zł,  9.3.1  Wydatki  bieżące  na  programy,  projekty  lub  zadania 

finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy  - zwiększenie

o kwotę 472.371,11 zł oraz 9.3.1.1 finansowane środkami określonymi w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy - 

zwiększenie o kwotę 348.821,80 zł oraz zwiększenia w poz. 10.1 Wydatki objęte limitem, o którym 

mowa w art. 226 ust. 3 pkt 4 ustawy – zwiększenie o kwotę 3.287.821,11 zł,  w poz. 10.1.1 bieżące 

–  zwiększenie  o  kwotę  472.371,11  zł,  w  poz.   10.1.2  majątkowe  –  zwiększenie  o  kwotę 

2.815.450,00 zł”.

Przewodniczący Rady – Roman Łuka podziękował za przedstawienie autopoprawek.

Skarbnik Gminy Wyrzysk powiedziała, że został przedstawiony tylko załącznik Nr I autopoprawek. 

Przewodniczący Rady – Roman Łuka powiedział, że Pani Skarbnik Gminy tak zaproponowała żeby 

w takiej formie to przedstawić.

Skarbnik Gminy Wyrzysk odpowiedziała, że tak zaproponował Pan Przewodniczący Rady, gdyż

w pierwszej kolejności zostały wszystkie autopoprawki przedstawione i wskazane, iż są w postaci 

załącznika.  W związku z tym został odczytany załącznik nr I w celu jego przegłosowania, a jeżeli  

nie, to zostaną odczytane wszystkie autopoprawki. 

Przewodniczący Rady – Roman Łuka powiedział, że z jego porządku obrad wynika, iż pierwsze 

głosowanie będzie dotyczyło autopoprawek przedstawionych w pierwszym bloku.
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Skarbnik Gminy Wyrzysk odpowiedziała, że nie przygotowywała tego scenariusza, a autopoprawki 

dotyczą załącznika nr I i nr II oraz objaśnień, a skoro tak to zostało przedstawione, to będzie taka  

forma głosowania. 

Przewodniczący Rady – Roman Łuka powiedział, że pierwszy blok autopoprawek rozpocznie się

w punkcie I, a nie wie gdzie się zakończy.

Skarbnik  Gminy Wyrzysk  odpowiedziała,  że  zostały  najpierw  przedstawione  wszystkie 

autopoprawki,  a  następnie  został  odczytany załącznik  nr  I  do  uchwały  w sprawie  Wieloletniej 

Prognozy Finansowej, w tych miejscach, w których dokonywana jest zmiana. 

Przewodniczący Rady – Roman Łuka podziękował za przybliżenie informacji  i  ogłosił  5 minut 

przerwy.

O godzinie 11:20 wznowiono obrady. 

Przewodniczący Rady – Roman Łuka powiedział, że w niektórych sytuacjach są pewne nieścisłości 

oraz sprawy wymagające wyjaśnienia. Należy jednak pamiętać o tym, że wszyscy są tutaj dla siebie 

oraz aby wzajemnie się uzupełniać swoimi informacjami, jak i niedopowiedzeniami. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  –  Roman  Łuka powiedział,  że  Pani  Skarbnik  w  pierwszej 

kolejności  przedstawiła  wszystkie  autopoprawki  i  odczytała  załącznik  nr  I.  W związku  z  tym 

Przewodniczący Rady zapytał obecnych radnych, czy do tego momentu wszystko jest jasne?

Uwag nie zgłoszono.

 

Przewodniczący Rady zarządził  głosowanie  nad załącznikiem nr  I  do autopoprawek w sprawie 

ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2024-2034.

Głosowano w sprawie:

,,I. Załącznik Nr 1 do uchwały Nr … Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia ……. roku w sprawie 

ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2024-2034 1. W związku z 

wprowadzeniem zmian w planie dochodów bieżących i majątkowych w 2024 roku wprowadza się 

następujące zmiany: w poz. 1. Dochody ogółem – zwiększenie o kwotę 4.491.545,55 zł; w poz. 1.1 

Dochody bieżące – zwiększenie o kwotę 1.270.749,45 zł, w poz. 1.1.4. z tytułu dotacji i środków 

przeznaczonych na cele bieżące – zwiększenie o kwotę 1.270.749,45 zł; w poz. 1.2 Dochody 

majątkowe oraz w poz. 1.2.2 z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych na inwestycje – 

zwiększenie o kwotę 3.220.796,10 zł. 2. W związku z wprowadzeniem zmian w planie dochodów 

bieżących i majątkowych w 2025 roku wprowadza się następujące zmiany: w poz. 1 Dochody 

ogółem – zwiększenie o kwotę 2.605.450,00 zł; w poz. 1.1 Dochody bieżące – zwiększenie o kwotę 

218.249,96 zł, w poz. 1.1.4. z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące – 

zwiększenie o kwotę 250,00 zł, w poz. 1.1.5. pozostałe dochody bieżące – zwiększenie o kwotę 

217.999,96 zł,; w poz. 1.2 Dochody majątkowe – zwiększenie o kwotę 2.387.200,04 zł, oraz w poz. 
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1.2.2 z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych na inwestycje – zwiększenie o kwotę 

2.409.200,00 zł. 3. W związku z wprowadzeniem zmian w planie wydatków bieżących i 

majątkowych w 2024 roku wprowadza się następujące zmiany: w poz. 2. Wydatki ogółem – 

zwiększenie o kwotę 5.041.545,55 zł; w poz. 2.1 Wydatki bieżące – zwiększenie o kwotę 

1.820.749,45 zł, w poz. 2.2 Wydatki majątkowe oraz w poz. 2.2.1 Inwestycje i zakupy 

inwestycyjne, o których mowa w art. 236 ust. 4 pkt 1 ustawy – zwiększenie o kwotę 3.220.796,10 

zł, oraz wydatki o charakterze dotacyjnym na inwestycje i zakupy inwestycyjne – zwiększenie o 

kwotę 737.507,28 zł. 4. W związku z wprowadzeniem zmian w planie wydatków bieżących i 

majątkowych w 2025roku wprowadza się następujące zmiany: w poz. 2 Wydatki ogółem – 

zwiększenie o kwotę 2.815.450,00 zł; w poz. 2.2 Wydatki majątkowe oraz w poz. 2.2.1 Inwestycje i 

zakupy inwestycyjne, o których mowa w art. 236 ust. 4 pkt 1 ustawy – zwiększenie o kwotę 

2.815.450,00 zł. W wyniku powyższych zmian dokonano stosownych zapisów: - w poz. 3 Wynik 

budżetu (deficyt) na 2024 rok - zwiększenie o kwotę 550.000,00 zł, - w poz. 3 Wynik budżetu na 

2025 rok i w poz. 3.1 Kwota prognozowanej nadwyżki budżetu przeznaczana na spłatę kredytów 

pożyczek i wykup papierów wartościowych na rok 2025 - zmniejszenie o kwotę 210.000,00 zł, - w 

poz. 4.1.1 Przychody budżetu, w tym na pokrycie deficytu budżetu - zwiększenie o kwotę 

550.000,00 zł, - w poz. 5 Rozchody budżetu oraz w poz. 5.1 spłaty rat kapitałowych kredytów i 

pożyczek oraz wykup papierów wartościowych, a także w poz. 10.6 spłaty, o których mowa w poz. 

5.1 wynikające wyłącznie z tytułu zobowiązań już zaciągniętych: - w 2024 roku – zmniejszenie o 

kwotę 550.000,00 zł, - w 2025 roku – zmniejszenie o kwotę 210.000,00 zł. - w poz. 6 Kwota długu 

– zmniejszenie o kwotę 210.000,00 zł, - w poz. 7.1. Różnica między dochodami bieżącymi a 

wydatkami bieżącymi – w 2024 roku - zmniejszenie o kwotę 550.000,00 zł, w 2025 roku - 

zmniejszenie o kwotę 218.249,96 zł, - w poz. 7.2. Różnica między dochodami bieżącymi, 

skorygowanymi o środki8) a wydatkami bieżącymi – w 2024 roku - zmniejszenie o kwotę 

550.000,00 zł, w 2025 roku - zmniejszenie o kwotę 218.249,96 zł, 5. W związku z przesunięciem 

realizacji zadań wieloletnich z roku 2023 na lata 2024-2025 dokonano zwiększenia planowanych 

wydatków bieżących: - w 2024 roku - w poz. 9.1. Dochody bieżące na programy, projekty lub 

zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy - 

zwiększenie o kwotę 1.270.749,45 zł, w poz. 9.1.1 Dotacje i środki o charakterze bieżącym na 

realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem środków, o których mowa w 

art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy - zwiększenie o kwotę 1.270.749,45 zł oraz 9.1.1.1 środki określone w art. 

5 ust. 1 pkt 2 ustawy - zwiększenie o kwotę 940.354,59 zł w poz. 9.3. Wydatki bieżące na 

programy, projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 

pkt 2 i 3 ustawy - zwiększenie o kwotę 1.270.749,45 zł, 9.3.1 Wydatki bieżące na programy, 

projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy 

- zwiększenie o kwotę 1.270.749,45 zł oraz 9.3.1.1 finansowane środkami określonymi w art. 5 ust. 
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1 pkt 2 ustawy - zwiększenie o kwotę 940.354,59 zł; oraz zwiększenia w poz. 10.1 Wydatki objęte 

limitem, o którym mowa w art. 226 ust. 3 pkt 4 ustawy – zwiększenie o kwotę 3.754.038,27 zł, w 

poz. 10.1.1 bieżące – zwiększenie o kwotę 1.270.749,45 zł, w poz. 10.1.2 majątkowe – zwiększenie 

o kwotę 2.483.288,82 zł, - w 2025 roku - w poz. 9.1. Dochody bieżące na programy, projekty lub 

zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy - 

zwiększenie o kwotę 471.400,00 zł, w poz. 9.1.1 Dotacje i środki o charakterze bieżącym na 

realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem środków, o których mowa w 

art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy - zwiększenie o kwotę 471.400,00 zł oraz 9.1.1.1 środki określone w art. 5 

ust. 1 pkt 2 ustawy - zwiększenie o kwotę 348.821,80 zł w poz. 9.3. Wydatki bieżące na programy, 

projekty lub zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 

ustawy - zwiększenie o kwotę 472.371,11 zł, 9.3.1 Wydatki bieżące na programy, projekty lub 

zadania finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy - 

zwiększenie o kwotę 472.371,11 zł oraz 9.3.1.1 finansowane środkami określonymi w art. 5 ust. 1 

pkt 2 ustawy - zwiększenie o kwotę 348.821,80 zł oraz zwiększenia w poz. 10.1 Wydatki objęte 

limitem, o którym mowa w art. 226 ust. 3 pkt 4 ustawy – zwiększenie o kwotę 3.287.821,11 zł, w 

poz. 10.1.1 bieżące – zwiększenie o kwotę 472.371,11 zł, w poz. 10.1.2 majątkowe – zwiększenie o 

kwotę 2.815.450,00 zł”. 

Wyniki głosowania

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 

Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie  nad załącznikiem nr II do autopoprawek w sprawie 

ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2024-2034.

Głosowano w sprawie:

II. Załącznik Nr 2 do uchwały Nr … Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia … roku w sprawie 

18



ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2024-2034 1. Zmiana dotyczy 

wprowadzenia do WPF następujących przedsięwzięć p.n.: 1) „1.1.1.1 Usługi opiekuńcze w Gminie 

Wyrzysk” - zadanie kontynuowane z roku 2023: a) jednostka odpowiedzialna lub koordynująca – 

Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Wyrzysku, b) okres realizacji od 2023 do 2025, c) 

łączne nakłady finansowe w kwocie 1.743.120,56 zł, d) limit w 2024 roku w kwocie 

1.270.749,45 zł, e) limit w 2025 roku w kwocie 472.371,11 zł, f) limit zobowiązań w kwocie 

1.743.120,56 zł. 2) „1.3.2.22 Budowa Gminnego Centrum Społeczno-Kulturalnego w Osieku nad 

Notecią” - zadanie kontynuowane z roku 2023: a) jednostka odpowiedzialna lub koordynująca – 

Urząd Miejski w Wyrzysku, b) okres realizacji od 2020 do 2024, c) łączne nakłady finansowe w 

kwocie 3.118.751,98 zł, d) limit w 2024 roku w kwocie 170.000,00 zł, e) limit zobowiązań w 

kwocie 170.000,00 zł. 3) „1.3.2.23 Budowa dróg w Rudzie i Gleśnie” - zadanie kontynuowane z 

roku 2023: a) jednostka odpowiedzialna lub koordynująca – Urząd Miejski w Wyrzysku, b) okres 

realizacji od 2019 do 2024, c) łączne nakłady finansowe w kwocie 1.715.594,87 zł, d) limit w 2024 

roku w kwocie 1.552.902,76 zł, e) limit zobowiązań w kwocie 1.552.902,76 zł. 4) „1.3.2.24 

Wymiana opraw nieenergooszczędnych na energooszczędne na terenie Gminy Wyrzysk” - zadanie 

nowe: a) jednostka odpowiedzialna lub koordynująca – Urząd Miejski w Wyrzysku, b) okres 

realizacji od 2024 do 2025, c) łączne nakłady finansowe w kwocie 2.409.200,00 zł, d) limit w 2024 

roku w kwocie 0,00 zł, e) limit w 2025 roku w kwocie 2.409.200,00 zł, f) limit zobowiązań w 

kwocie 2.409.200,00 zł. 2. Dokonano zmian w następujących przedsięwzięciach 1) poz. 1.3.2.2 pn. 

„Modernizacja budynku hali sportowej w Wyrzysku przy ul. Parkowej oraz budowa hali sportowej 

(II etap)” - zmniejszenie limitu wydatków 2024 o kwotę 331.250,00 zł, który po zmianie wynosi 

619.750,00 zł przenosząc go na 2025 rok, i po zmianach limit 2025 wynosi 1.081.250,00 zł; 2) poz. 

1.3.2.4 pn. „Uzupełnienie oświetlenia drogowego na terenie Gminy Wyrzysk” – zwiększono łączne 

nakłady finansowe o kwotę 17.000,00 zł, które po zmianach wynoszą 547.500,00 zł, zwiększono 

limit wydatków 2024 o kwotę 17.000,00 zł, który po zmianie wynosi 20.000,00 zł, zwiększono 

limit zobowiązań o kwotę 17.000,00 zł, który po zmianie wynosi 20.000,00 zł; 3) poz. 1.3.2.7 pn. 

„Budowa drogi gminnej nr G321P i G322P w Falmierowie” - zwiększono limit wydatków 2024 o 

kwotę 4.900,00 zł, który po zmianie wynosi 19.900,00 zł przenosząc go z 2023 roku, zwiększono 

limit zobowiązań o kwotę 4.900,00 zł, który po zmianie wynosi 19.900,00 zł; 4) poz. 1.3.2.11 pn. 

„Termomodernizacja budynków Szkoły Podstawowej w Wyrzysku i Osieku nad Notecią” - 

zwiększono limit wydatków 2024 o kwotę 50.000,00 zł, który po zmianie wynosi 2.692.900,00 zł 

przenosząc go z 2023 roku, zwiększono limit zobowiązań o kwotę 50.000,00 zł, który po zmianie 

wynosi 2.692.900,00 zł; 5) poz. 1.3.2.13 pn. „Osiek nad Notecią – zagospodarowanie Centrum 

Sportowo- Rekreacyjnego - zwiększono limit wydatków 2024 o kwotę 4.000,00 zł, który po 

zmianie wynosi 54.000,00 zł przenosząc go z 2023 roku, zwiększono limit zobowiązań o kwotę 

4.000,00 zł, który po zmianie wynosi 54.000,00 zł; 6) poz. 1.3.2.14 pn. „Wyrzysk – 
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zagospodarowanie terenu rekreacyjnego przy stawie” - zwiększono limit wydatków 2024 o kwotę 

4.000,00 zł, który po zmianie wynosi 54.000,00 zł przenosząc go z 2023 roku, zwiększono limit 

zobowiązań o kwotę 4.000,00 zł, który po zmianie wynosi 54.000,00 zł; 7) poz. 1.3.2.15 pn. 

„Budowa drogi gminnej nr G129315P w Falmierowie” – wydłużono termin realizacji 

przedsięwzięcia do 2025 roku, zmniejszono łączne kłady finansowe o kwotę 69.763,94 zł, które po 

zmianie wynoszą 1.187.387,65 zł, zwiększono limit wydatków 2024 o kwotę 1.001.236,06 zł, który 

po zmianie wynosi 1.021.236,06 zł przenosząc go z 2023 roku, wprowadzono limit na 2025 rok w 

kwocie 75.000,00 zł, zwiększono limit zobowiązań o kwotę 1.076.236,06 zł, który po zmianie 

wynosi 1.096.236,06 zł; 8) poz. 1.3.2.18 pn. „Adaptacja budynków na przedszkola w Wyrzysku i 

Osieku nad Notecią” - zwiększono limit wydatków 2024 o kwotę 10.500,00 zł, który po zmianie 

wynosi 5.422.500,00 zł przenosząc go z 2023 roku, zwiększono limit zobowiązań o kwotę 

10.500,00 zł, który po zmianie wynosi 9.422.500,00 zł; 3. W kolumnie: Łączne nakłady finansowe, 

limit 2024 i limit 2025 dokonuje się następujących zmian: 1) wiersz 1 Wydatki na przedsięwzięcia-

ogółem (1.1+1.2+1.3) - zwiększenie o kwotę 8.921.903,47 zł łączne nakłady finansowe po zmianie 

wynoszą 61.568.360,39 zł; zwiększenie limitu 2024 o kwotę 3.754.038,27 zł, limit po zmianie 

wynosi 24.000.193,34 zł, zwiększenie limitu 2025 o kwotę 3.287.821,11 zł, limit po zmianie 

wynosi 18.272.253,96 zł, limit zobowiązań zwiększono o kwotę 7.041.859,38 zł i po zmianie 

wynosi 43.113.982,34 zł; 2) wiersz 1.a – wydatki bieżące – zwiększenie łącznych nakładów o 

kwotę 1.743.120,56 zł, po zmianie łączne nakłady finansowe wynoszą 27.133.974,64 zł; 

zwiększenie limitu roku 2024 o kwotę 1.270.749,45 zł, po zmianie limit wynosi 9.029.962,01 zł, 

zwiększenie limitu roku 2025 o kwotę 472.371,11 zł, po zmianie limit wynosi 8.227.553,96 zł, limit 

zobowiązań zwiększono o kwotę 1.743.120,56 zł i po zmianie wynosi 18.099.051,01 zł, 3) wiersz 

1.b – wydatki majątkowe – zwiększone o kwotę 7.178.782,91 zł, łączne nakłady finansowe po 

zmianie wynoszą 34.434.385,75 zł, zwiększenie limitu roku 2024 o kwotę 2.483.288,82 zł, po 

zmianie limit wynosi 14.970.231,33 zł, zwiększenie limitu roku 2025 o kwotę 2.815.450,00 zł, po 

zmianie limit wynosi 10.044.700,00 zł, limit zobowiązań zwiększono o kwotę 5.298.738,82 zł i po 

zmianie wynosi 25.014.931,33 zł 4) wiersz 1.1 Wydatki na programy, projekty lub zadania 

związane z programami realizowanymi z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 

3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. O finansach publicznych (Dz. U. Nr 157, poz. 1240 z późn. zm.) 

z tego: zwiększone o kwotę 1.743.120,56 zł łączne nakłady finansowe po zmianie wynoszą 

3.543.120,56 zł, zwiększenie limitu 2024 o kwotę 1.270.749,45 zł, który po zmianach wynosi 

1.270.749,45 zł, zwiększenie limitu 2025 o kwotę 472.371,11 zł, który po zmianach wynosi 

2.272.371,11 zł, zwiększono limit zobowiązań o kwotę 1.743.120,56 zł, który po zmianach wynosi 

3.543.120,56 zł; 5) wiersz 1.1.1 wydatki bieżące i 1.1.1.1 – wprowadzenie łącznych nakładów 

finansowych w kwocie 1.743.120,56 zł, wprowadzenie limitu 2024 w kwocie 1.270.749,45 zł, 

wprowadzenie limitu 2025 w kwocie 472.371,11 zł, wprowadzono limit zobowiązań w kwocie 
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1.743.120,56 zł; 6) wiersz 1.3 Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe (inne niż 

wymienione w pkt 1.1 i 1.2), z tego – zwiększenie o kwotę 7.178.782,91 zł łącznych nakładów 

finansowych, które po zmianie wynoszą 58.025.239,83 zł; zwiększenie limitu 2024 o kwotę 

2.483.288,82 zł, limit po zmianie wynosi 22.729.443,89 zł, zwiększenie limitu 2025 o kwotę 

2.815.450,00 zł, limit po zmianie wynosi 15.999.882,85 zł, limit zobowiązań zwiększono o kwotę 

5.298.738,82 zł i po zmianie wynosi 39.570.861,78 zł; 7) wiersz 1.3.2 – wydatki majątkowe – 

zwiększenie o kwotę 7.178.782,91 zł łącznych nakładów finansowych, które po zmianie wynoszą 

32.634.385,75 zł; zwiększenie limitu 2024 o kwotę 2.483.288,82 zł, który po zmianie wynosi 

14.970.231,33 zł, zwiększenie limitu 2025 o kwotę 2.815.450,00 zł, który po zmianie wynosi 

8.244.700,00 zł, limit zobowiązań zwiększono o kwotę 5.298.738,82 zł i po zmianie wynosi 

23.214.931,33 zł;. 

Wyniki głosowania

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 

Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad załącznikiem nr III do autopoprawek w sprawie 

ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2024-2034.

Głosowano w sprawie:

III. Objaśnienia przyjętych wartości w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 

2024-2034. 1. Na stronie 27 wyrażenie „72.337.441,49 zł, co stanowi ok. 104%” zastępuje się 

słowami „73.608.190,94 zł, co stanowi ok. 105%”, 2. Na stronie 29 po pkt 5) dodaje się pkt 6) i 7) 

w brzmieniu: „6) na zadanie pn. "Budowa drogi gminnej nr G129315P w Falmierowie" w kwocie 

976.236,06 zł (kwota przesunięta z roku 2023 po wniosku o zmianę warunków promesy) zgodnie z 

Wstępną Promesą Nr Edycja3PGR/2021/2501/PolskiLad - dofinansowanie inwestycji z Rządowego 
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Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych; 7) na zadanie pn. "Budowa dróg w 

Rudzie i Gleśnie" w kwocie 1.507.052,76 zł (kwota przesunięta z roku 2023 po wniosku o zmianę 

warunków promesy) zgodnie z Wstępną Promesą Nr Edycja3PGR/2021/2482/PolskiLad - 

dofinansowanie inwestycji z Rządowego Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych”; 

3. Na stronie 29 po treści „ w kwocie 1.628.020,04” dodaje się treść w brzmieniu „oraz środki na 

zadanie pn. "Wymiana opraw nieenergooszczędnych na energooszczędne na terenie Gminy 

Wyrzysk" w kwocie 2.409.200,00 zł zgodnie z Wstępną Promesą Nr 

Edycja9RP/2023/1032/PolskiLad - dofinansowanie inwestycji z Rządowego Funduszu Polski Ład 

Program Inwestycji Strategicznych. 4. Na stronie 30 w pkt 1) treść „74%” zastępuje się treścią 

„95%” oraz przed pkt 2) dodaje się treść „Wcześniejsza spłata miała miejsce w roku 2023, w 

którym dokonano wcześniejszej spłaty rat kredytów w kwocie 760.000,00 zł, zmniejszając tym 

samy rozchody w roku 2024 o kwotę 550.000,00 zł oraz w 2025 o kwotę 210.000,00 zł”. 5. Na 

stronie 31 wprowadza się ppkt a) w brzmieniu „a) w grupie wydatków bieżących zostały 

wyodrębnione wydatki wynikające z limitów wydatków na planowane przedsięwzięcie na 

programy, projekty lub zadania związane z programami realizowanymi z udziałem środków, o 

których mowa w art. 5 ust.1 pkt 2 i 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych na 

zadanie pn. „Usługi opiekuńcze w Gminie Wyrzysk”- (poz. 1.1.1.1) - realizowane przez Miejsko-

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Wyrzysku w latach 2023-2025. Zadanie zostało 

wprowadzone do WPF po złożeniu przez MGOPS w Wyrzysku wniosku o dofinansowanie 

FEWP.06.13-IZ-00-0046/23 na zadanie pn. "Usługi społeczne w Gminie Wyrzysk", który będzie 

realizowany w latach 2023-2025. W grudniu 2023 roku zostanie podpisana umowa na realizację 

zadania ze środków UE, budżetu państwa, a także wkładu własnego gminy w formie pieniężnej i 

niepieniężnej. Na rok 2024 planuje się realizację w ramach środków UE w kwocie 940.354,59 zł 

oraz środków z Budżetu Państwa w kwocie 330.394.86 zł, a także wkład niepieniężny w wysokości 

67.760,00 zł polegający na użyczeniu pomieszczenia. Na 2025 rok - środki UE w kwocie 

348.821,80 zł, środki BP - 122.578,20 zł oraz wkład własny w kwocie 971.11 zł, a także wkład 

niepieniężny w wysokości 30.800,00 zł polegający na użyczeniu pomieszczenia. Celem projektu 

jest zwiększenie dostępu do lepszej jakości usług społecznych oraz mieszkań wspomaganych w 

Gminie Wyrzysk poprzez objęcie usługami społecznymi, opiekuńczymi i specjalnymi usługami 

opiekuńczymi świadczonymi w miejscu zamieszkania i opieką krótkoterminową w Klubie Seniora 

oraz zwiększenie kompetencji opiekunów faktycznych z zakresu opieki nad podopiecznymi w 

czasie trwania projektu”. Natomiast wcześniej nazwany ppkt a) staje się ppkt b), 6. Na stronie 38 w 

pierwszym zdaniu tresć „1.3.2.21” zastępuje się treścią 1.3.2.24”, 7. Na stronie 38 w zadaniu pn. 

„Budowa drogi gminnej w Konstantynowie” kwotę „822.720,00 zł” zastępuje się kwotą 

„810.720,00”, 8. Na stronie 38 w zadaniu pn. „Modernizacja budynku hali (...)” kwotę „951.000,00 

zł” zastępuje się kwotą „619.750,00”, 9. Na stronie 39 w zadaniu pn. „Uzupełnienie oświetlenia 
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(...)” treść „Łączne nakłady (…)” zastępuję się treścią „Łączne nakłady wynoszą 547.500,00 zł. Na 

rok 2024 zaplanowano limit wydatków i limit zobowiązań w kwocie 20.000,00 zł na zamontowanie 

oświetlenia drogowego przy przejściu dla pieszych w ulicy Kościuszki w Wyrzysku oraz 

wykonanie podłączeń do sieci wykonanych w latach wcześniejszych punktów poboru energii”, 10. 

Na stronie 39 w zadaniu pn. „Budowa drogi gminnej nr G321P (...)” kwotę „15.000,00 zł” zastępuje 

się kwotą „19.900,00”. Przed zdaniem „W 2024 roku planuje się złożenie wniosku (…)” 

wprowadza się treść „Przeniesiono środki z 2023 roku na rok bieżący w kwocie 4.900,00 zł na 

kontynuację prac projektowych i przygotowanie zadania do realizacji”. 11. Na stronie 39 w zadaniu 

pn. „Termomodernizacja budynków Szkoły Podstawowej (...)” kwotę „2.642.900,00 zł” zastępuje 

się kwotą „2.692.900,00” oraz na stronie 41 kwotę „542.900,00 zł” zastępuje się kwotą 

„592.900,00”, 12. Na stronie 41 w zadaniu pn. „Osiek nad Notecią - zagospodarowanie (...)” kwotę 

„50.000,00 zł” zastępuje się kwotą „54.000,00” oraz na stronie 42 po ostatnim zdaniu w myślniku 

dodaje się treść „W 2023 roku zlecono opracowanie mapy do celów projektowych, jednakże ze 

względów administracyjnych prace geodezyjne nie zostały zakończone do końca roku i dokonano 

przesunięcia środków w kwocie 4.000,00 zł do budżetu na 2024 r.”; 13. Na stronie 42 w zadaniu pn. 

„Wyrzysk – zagospodarowanie terenu (...)” kwotę „50.000,00 zł” zastępuje się kwotą „54.000,00” 

oraz po ostatnim zdaniu w myślniku dodaje się treść „W 2023 roku zlecono opracowanie mapy do 

celów projektowych, jednakże ze względów administracyjnych prace geodezyjne nie zostały 

zakończone do końca roku i dokonano przesunięcia środków w kwocie 4.000,00 zł do budżetu na 

2024 r.”; 14. Na stronie 43 w zadaniu pn. „Budowa drogi gminnej nr G129315P w Falmierowie” 

cała treść myślnika otrzymuje nowe brzmienie - zadanie wprowadzone do WPF z okresem 

realizacji w latach 2022-2025, łączne nakłady w kwocie 1.187.387,65 zł, limit 2024 w kwocie 

1.021.236,06 zł, limit 2025 w kwocie 75.000,00 zł, limit zobowiązań w kwocie 1.157.867,65 zł. 

Zadanie kontynuowane od roku 2022 ze środków funduszu sołeckiego w kwocie 15.000,00 zł i 

budżetu gminy w kwocie 14.520,00 zł. W ramach wydatków w roku 2022 opracowana została 

dokumentacja projektowa za kwotę łączną 29.520,00 zł. W trakcie budowy jest dalszy odcinek 

drogi asfaltowej od Klawka (zrealizowany w 2022 r.) w kierunku dr. wojewódzkiej nr 242 o dł. 800 

m. W ramach prowadzonej inwestycji, niezbędna była wycinka 12 drzew kolidujących z 

planowanym zagospodarowaniem terenu. Wiązało się to z koniecznością wystąpienia w 2023 roku 

do Starosty Pilskiego z kompletnym wnioskiem o wydanie zezwolenia na wycinkę kolidujących 

drzew, zlokalizowanych w pasie drogowym drogi publicznej w Falmierowie. W celu zachowania 

parametrów technicznych jezdni usunięcie drzew w ramach przedmiotowej inwestycji było 

uzasadnione i konieczne. W związku ze stratą w środowisku spowodowaną ich wycinką, Gmina 

Wyrzysk zaproponowała plan nasadzeń zastępczych. Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska w 

Poznaniu początkowo nie uzgodnił projektu decyzji. W ostateczności pozwolenie zostało wydane 

dnia 16.10.2023 r. Przez powyższe wykonawca rozpoczął roboty z opóźnieniem. Do tej pory w 
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ramach inwestycji wykonano roboty przygotowawcze, korytowanie, ułożono podbudowę, pozostało 

jedynie położenie 2 warstw mieszanki mineralno-asfaltowej (warstwa wiążąca i ścieralna). Ze 

względu na znaczne pogorszenie warunków atmosferycznych w ostatnich tygodniach, takich jak 

mróz, gwałtowne opady śniegu i deszczu, powodujące powstanie zmarzliny oraz po wzroście 

temperatury powstanie roztopów i zaleganie wody w korycie i podbudowie drogi, które 

uniemożliwiły prowadzenie dalszych robót drogowych, ze względu na technologię wykonania 

robót, konieczne jest wydłużenie terminu wykonania inwestycji. Ogółem nakłady na zadanie: - 

łączna kwota dotacji z Programu POLSKI ŁAD – 976.236,06 zł (dofinansowanie w roku 2024), - 

łączna kwota ogółem środków własnych z budżetu gminy – 211.151,59 zł, (w tym kwota nakładów 

w ramach środków własnych w latach ubiegłych – 91.151,59 zł; w roku 2024 - 45.000,00 zł, w roku 

2025 – 75.000,00 zł). 15. Na stronie 44 w zadaniu pn. „Budowa skatepark”u (...)” kwotę „14.000,00 

zł” zastępuje się kwotą „14.300,00”; 16. Na stronie 44 w zadaniu pn. „Adaptacja budynków (...)” 

kwotę „5.412.000,00 zł” zastępuje się kwotą „5.422.500,00 zł ” oraz kwotę „9.412.000,00 zł” 

zastępuje się kwotą „9.422.500,00 zł”. Po zdaniu „Kwota dofinansowania 8.000.000,00 zł” 

wprowadza się zdanie o treści „W 2023 roku zostały poniesione koszty dokumentacji projektowych 

oraz przebudowy instalacji elektrycznej dla potrzeb Przedszkola w Wyrzysku”. Kwotę 

„1.412.000,00 zł” zastępuje się kwotą „1.422.500,00 zł” oraz kwotę „236.135,00 zł” zastępuje się 

kwotą „222.635,00 zł”. 17. Na stronie 46 przez pkt 5. Przychody budżetu wprowadza się treść” - 

Budowa Gminnego Centrum Społeczno-Kulturalnego w Osieku nad Notecią (poz. 1.3.2.22) - 

zadanie kontynuowane z terminem do realizacji w latach 2020-2024, łączne nakłady w kwocie 

3.118.751,98 zł, limit 2024 roku – 170.000,00 zł, limit zobowiązań wynosi 170.000,00 zł. Na 

realizację zadania gmina uzyskała dofinansowanie z Programu POLSKI ŁAD, Program Inwestycji 

Strategicznych. Program Inwestycji Strategicznych. Dokonano przesunięcia środków w kwocie 

170.000,00 zł z 2023 roku na 2024 rok przeznaczonych na wykonanie oddzielnych przyłączy 

zewnętrznych od granicy działki do sieci wodno-kanalizacyjnych w ulicy Leśnej, zasilania w źródło 

ogrzewania, projektu i uzgodnień projektowych, uzyskania zgód właścicieli działek przyległych, 

ogrodzenia obiektu wraz z bramą wjazdową, niezbędnych do oddania obiektu do użytkowania i 

zapewnienie bezpieczeństwa, wymagających długotrwałych czasowo czynności administracyjnych 

oraz z uwagi na niekorzystne warunki atmosferyczne; - Budowa dróg w Rudzie i Gleśnie (poz. 

1.3.2.23) - zadanie kontynuowane z terminem do realizacji w latach 2019-2024, łączne nakłady w 

kwocie 1.715.594,87 zł, limit 2024 roku – 1.552.902,76 zł, limit zobowiązań wynosi 1.552.902,76 

zł. Zadanie dofinansowane z Programu Rządowego POLSKI ŁAD dofinansowanie do 

miejscowości, w których były grunty dawnego PGR-u. W ramach zadania w 2023 roku wykonano 

nawierzchnię w drodze w Rudzie od dr. krajowej nr 10 do drogi równoległej wraz z drogą przy 

placu zabaw, rozliczenie drogi nastąpi w roku 2024. W związku z koniecznością przesunięcia 

realizacji zadania obejmującego budowę drogi w Gleśnie na rok 2024, ze względu na konieczność 
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uzyskania dla budowy drogi w Gleśnie zgody na prowadzenie badań archeologicznych podczas 

robót ziemnych z Wielkopolskiego Urzędu Ochrony Zabytków, gdyż inwestycja realizowana jest w 

strefie ochrony konserwatorskiej zewidencjonowanych stanowisk archeologicznych ujętych w 

gminnej ewidencji zabytków oraz uzyskania pozwolenia na budowę w miesiącu grudniu 2023 roku 

złożono wniosek o zmianę warunków Promesy nr Edycja3PGR/2021/2482/PolskiLad wydłużający 

ważność promesy do końca czerwca 2024r. Ogółem nakłady na zadanie: - łączna kwota dotacji z 

Programu POLSKI ŁAD – 1.507.052,76 zł (dofinansowanie w roku 2024), - łączna kwota ogółem 

środków własnych z budżetu gminy – 208.542,11 zł, (w tym kwota nakładów w ramach środków 

własnych w roku 2023 – 109.403,35 zł; w roku 2024 – 45.850,00 zł oraz wydatki poniesione w 

latach ubiegłych 53.258,76 zł); - Wymiana opraw nieenergooszczędnych na energooszczędne na 

terenie Gminy Wyrzysk (poz. 1.3.2.24) – nowe zadanie z terminem do realizacji w latach 2024-

2025, łączne nakłady w kwocie 2.409.200,00 zł, limit 2024 roku – 0,00 zł, limit 2025 roku – 

2.409.200,00 zł, limit zobowiązań wynosi 2.409.200,00 zł. Zadanie dofinansowane z Rządowego 

Funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznych zgodnie z Wstępną Promesą Nr 

Edycja9RP/2023/1032/PolskiLad”. 18. Na stronie 46 pkt 5 treść „w wysokości 4.230.435,06 zł 

(…)” zastępuje się treścią „(w wysokości 4.230.435,06 zł zostały zaangażowane w budżecie 2023 

roku w wysokości 1.185.205,93 zł, uchwałą Nr LXXV/ /2023 Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 

21 grudnia 2023 roku) oraz kwotę „25.522,20 zł” zastępuje się kwotą „575.522,20”. 19. Na stronie 

46 pkt 6 Rozchody budżetu po treści „(...) z uwzględnieniem długu zaciągniętego do roku 2034” 

wprowadza się treść „Poziom zaplanowanych rozchodów Gminy Wyrzysk (kol. 5 zał. 1 WPF) w 

roku 2024 wynosi 1.960.000,00 zł, z czego całość stanowią rozchody z tytułu rat kapitałowych 

kredytów i pożyczek oraz terminu wykupu obligacji, który przypada na rok 2024 w kwocie 

1.500.000,00 zł. W roku 2023 dokonano wcześniejszej spłaty rat kredytów w kwocie 760.000,00 zł, 

zmniejszając tym samy rozchody w roku 2024 o kwotę 550.000,00 zł oraz w 2025 o kwotę 

210.000,00 zł. Spłaty rat kredytów dotyczą następujących umów kredytowych: 1) Bank 

Spółdzielczy w Więcborku – ogółem spłata rat w kwocie 350.000,00 zł: a) umowa nr 

CE/5/GRK/5/2012 z dnia 07.08.2012r. - spłata rat z 2024 roku w kwocie ogółem 150.000,00 zł, b) 

umowa nr CE/6/GRK/6/2012 z dnia 10.08.2012r. - spłata rat z 2024 roku w kwocie ogółem 

200.000,00 zł, 2) Nadnotecki Bank Spółdzielczy w Białośliwiu – ogółem spłata rat w kwocie 

410.000,00 zł: a) umowa nr K1089/2011 z dnia 28.12.2011 - spłata rat z 2024 roku w kwocie 

ogółem 50.000,00 zł, b) umowa nr K1093/2011 z dnia 28.12.2011 - spłata rat z 2024 roku w kwocie 

ogółem 50.000,00 zł, - spłata rat z 2025 roku w kwocie ogółem 110.000,00 zł, c) umowa nr 

K725/2012 z dnia 27.11.2012 - spłata rat z 2024 roku w kwocie ogółem 100.000,00 zł, - spłata rat z 

2025 roku w kwocie ogółem 100.000,00 zł. 20. Na stronie 47 kwotę „4.988.647,77 zł” zastępuje się 

kwotą „4.438.647,77 zł ” oraz treść „Kwota długu na koniec 2024 wyniesie 23.311.000,00 zł” 

zastępuje się treścią „Kwota długu na koniec 2024 wyniesie 23.1011.000,00 zł”. Kwotę „25.522,20 
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zł” zastępuje się kwotą „575.522,20 zł”.

Wyniki głosowania

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 

Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

Następnie Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  w  sprawie  uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2024 – 2034 wraz z autopoprawkami. 

Wyniki głosowania

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 

Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 12 głosami „za”  oraz przy 2 głosach ,,wstrzymujących” Rada podjęła 

uchwałę Nr LXXV/671/2023, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu.
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4) uchwalenia budżetu Gminy Wyrzysk na 2024 rok;

Przewodniczący Rady poinformował,  że  podjęcie  uchwały  budżetowej  na  sesji  Rady Miejskiej 

powinno zostać poprzedzone: 

-  przedstawieniem  projektu  uchwały  budżetowej  przez  Burmistrza  lub  osobę  przez  niego 

wyznaczoną;

- przedstawieniem opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej przez 

Burmistrza lub osobę przez niego wyznaczoną; 

- odczytaniem opinii lub wniosków komisji Rady Miejskiej o projekcie uchwały budżetowej przez 

ich przewodniczących lub wyznaczonych członków komisji; 

- przedstawieniem stanowiska Burmistrza w sprawie opinii lub wniosków komisji Rady Miejskiej

o projekcie uchwały budżetowej;

- przedstawieniem przez Burmistrza lub osobę przez niego wyznaczoną autopoprawek Burmistrza 

do projektu uchwały budżetowej;

- głosowaniem wniesionych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały budżetowej;

- dyskusją nad projektem uchwały budżetowej oraz głosowaniem projektu uchwały budżetowej.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady przeszedł do realizacji poszczególnych punktów

i oddał głos Skarbnikowi Gminy w celu przedstawienia projektu uchwały budżetowej na 2024 rok.

 

Skarbnik Gminy Teresa Mikołajczak powiedziała, że przedłożony projekt budżetu na 2024 rok, tak 

jak wcześniejsza uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2034, został 

przedłożony do zaopiniowania do Regionalnej Izby Obrachunkowej. W projekcie budżetu ustalono 

dochody ogółem w kwocie 80.380.441,49 zł, z tego dochody bieżące w kwocie 72.337.441,49 zł 

oraz  dochody  majątkowe  w  kwocie  8.043.000,00  zł.  Wydatki  ustalone  na  2024  roku  zostały

w łącznej kwocie 80.405.963,69 zł, z tego wydatki bieżące 67.348.793,72 zł i wydatki majątkowe

w kwocie 13.057.169,97 zł. Deficyt budżetu został ustalony w kwocie 25.522,20 zł, który ma zostać 

sfinansowany  z  tytułu  zaciągniętych  kredytów  i  pożyczek  długoterminowych  zgodnie

z  załącznikiem nr  4  do  projektu  uchwały.  Określona  została  kwota  planowanych  przychodów

w  wysokości  2.535.522,20  zł.  Kwota  planowanych  rozchodów  w  wysokości  2.510.000,00  zł. 

Określony został limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek oraz emisji papierów 

wartościowych  w  kwocie  3.000.000,00  zł,  w  tym  1.000.000,00  zł  na  pokrycie  w  ciągu  roku 

występującego przejściowego deficytu budżetu. Ustalono zestawienie planowanych kwot dotacji 

udzielonych z budżetu Gminy Wyrzysk w rozbiciu na dotacje dla jednostek z sektora finansów 

publicznych oraz na dotacje spoza sektora finansów publicznych. Ponadto została ustalona kwota 

do której burmistrz może samodzielnie zaciągać zobowiązania. Upoważniono Burmistrza Wyrzyska 

do zaciągania kredytów i pożyczek na występujący w ciągu roku przejściowy deficyt budżetu, na 
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dokonywanie  zmian  w  budżecie,  na  przekazywanie  uprawnień  kierownikom  jednostek 

organizacyjnych  do  dokonywania  przeniesień  planowanych  wydatków,  na  lokowanie  wolnych 

środków oraz na dokonywaniu zmian w planie dochodów i wydatków zgodnie z art. 258. ust. 1 pkt 

4 ustawy o finansach publicznych. Jeżeli chodzi o dochody z tytułu zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych i wpływów z części opłat ze sprzedaży napojów alkoholowych w obrocie hurtowym 

ustalono w kwocie 450.000,00 zł, które zostaną przeznaczone na realizację Gminnego Programu 

Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałaniu  Narkomanii

w Gminie Wyrzysk na lata 2022-2025. Dochody z wpływów z tytułu opłat i kar, o których mowa

w art. 402 ust. 4,5 i 6 ustawy Prawo ochrony środowiska przeznaczone zostaną na finansowanie 

ochrony środowiska w zakresie określonym art. 400a, zgodnie z załącznikiem Nr 6. Ponadto zostały 

utworzone  rezerwy,  i  w  tym  rezerwa  ogólna  w  wysokości  82.000,00  zł  oraz  rezerwa  celowa

w wysokości 227.500,0 zł, z czego kwotę 155.000,00 przeznaczy się na realizację zadań własnych

z zakresu zarządzania kryzysowego oraz kwotę 72.500,00 zł na potencjalne zobowiązania Gminy 

Wyrzysk  z  tytułu  udzielonego  poręczenia  finansowego  za  zobowiązania  WTBS  Sp.  z  o.o.

w Wyrzysku. W załączniku Nr 7 do uchwały budżetowej zostały wyodrębnione zadnia  z funduszu 

sołeckiego  z  podziałem  na  poszczególne  przedsięwzięcia  i  sołectwa.  W  załączniku  Nr  8 

wyodrębnione  zostały  dochody i  wydatki  związane  z  realizacją  zadań  ze  środków Rządowego 

Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. W załączniku Nr 9 przedstawione zostały 

dochody i wydatki związane z realizacją zadań ze środków w ramach Funduszu Przeciwdziałania 

COVID-19.

Przewodniczący Rady Roman Łuka podziękował za przedstawione informacje.

Głos zabrała  Burmistrz  Wyrzyska Bogusława Jagodzińska,  która  powiedziała,  że  Pani  Skarbnik 

przedstawiła informacje dotyczące dochodów i wpływów, a chciałaby również przedstawić zadania 

dotyczące  realizowanych  inwestycji  w  2024  roku.  W  związku  z  tym  Burmistrz  Wyrzyska 

przedstawiła informacje dotyczące dochodów ogółem w kwocie 84 mln. zł i wydatków w kwocie 

powyżej 85 mln. zł. Planowana kwota długu ze wszystkich lat w 29% planowanych dochodów. 

Natomiast tak jak zostało wskazane na Komisjach w miesiącu grudniu zostały spłacone kolejne raty 

dwóch kredytów zaciągniętych w 2011 i 2012 roku.

Skarbnik Gminy Teresa Mikołajczak powiedziała, że dotyczy to kilku kredytów z dwóch różnych 

banków,  czyli  Banku  Spółdzielczego  w Białośliwiu  oraz  Banku  Spółdzielczego  w Więcborku, 

gdzie były to kredyty zaciągnięte przez Gminę Wyrzysk w 2011 i 2012 roku, a dotyczyło to kwoty 

760.000,00  zł,  która  została  spłacona  w roku  bieżącym,  co  spowoduje  uwolnienie  zobowiązań 

gminy na lata przyszłe. 

Burmistrz  Wyrzyska  Bogusława  Jagodzińska dodała,  że  w  związku  z  tym  planowany  stopień 

zadłużenia spadnie do 27%, co daje piękny wynik. Kontynuując Burmistrz Wyrzyska powiedziała, 

że w chwili przejmowania stanowiska burmistrza, taka kwota zadłużenia wynosiła prawie 56%,
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a obecnie jest 27%, co wskazuje na to, iż prawie o połowę jest mniejszy dług, przy jednoczesnym 

ogromnym staraniu o zdobycie środków zewnętrznych, gdzie od kilku lat robione są inwestycje na 

wielomilionowe zobowiązania, a nie tylko w roku wyborczym, jak to niektórzy próbują powiedzieć. 

Na 2024 rok Gmina Wyrzysk otrzymała subwencję oświatową w wysokości 15.326.201,00 zł, gdzie 

na samą oświatę z budżetu gminy należy dołożyć tyle samo, gdyż sama subwencja nie wystarcza na  

wynagrodzenia nauczycieli we wszystkich placówkach oświatowych, gdzie na samą oświatę gmina 

wyda ponad 31 mln. zł, z czego 15,3 mln. zł pochodzi z subwencji oświatowej. Warto jest o tym 

mówić, gdyż jest to ogromna inwestycja dotycząca samej oświaty. Natomiast wpływy z podatków 

planuje  się  w  wysokości  ponad  23  mln.  zł.  Z  rządowego  Funduszu  Polski  Ład  na  2024  rok 

przeznaczonych zostało ponad 9 mln. zł, a z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 ponad 1,4 mln. 

zł. Na inwestycje w 2024 roku zostanie przeznaczona kwota 14.841.170,45 zł i nigdy jeszcze nie  

było, żeby prawie 15 mln. zł przeznaczyć na inwestycje. W związku z tym na 2024 rok planowane 

są następujące zadania: na Ochotnicze Straże Pożarne planuje się przeznaczyć kwotę 411.00,00 zł,

w  tym  na  zakup  podnośnika  dla  OSP  Wyrzysk  za  kwotę  100.000,00  zł,  co  ma  być  również 

wkładem  własnym  do  pozyskania  kolejnych  środków,  gdyż  takie  wozy  strażackie,  czy 

specjalistyczne sprzęty są bardzo drogie. Na ten moment zostało zabezpieczonych 100.000,00 zł,

a to jaki będzie zakupiony używany podnośnik, gdyż nie jest stać na nowy za kwotę 2-3 mln. zł

o czym druhowie wiedzą, to należało będzie dołożyć z własnych środków, jak nie uda się pozyskać  

dofinansowania  ze  środków  zewnętrznych,  lecz  warto  jest  zaznaczyć  o  wprowadzeniu  już  do 

budżetu tych środków. Następnie na dotacje dla klubów sportowych została zabezpieczona kwota 

250.000,00  zł.  Dla  stowarzyszeń  i  organizacji  pozarządowych  została  zabezpieczona  kwota

w  wysokości  ponad  240.000,00  zł.  Ponadto  dotacja  dla  niepublicznego  przedszkola 

specjalistycznego  w  kwocie  prawie  900.000,00  zł.  Planowanych  jest  20  dużych  zadań 

inwestycyjnych  i  16  zadań  inwestycyjnych  w ramach  funduszu  sołeckiego.  W związku  z  tym 

Gmina Wyrzysk planując 36 zadań inwestycyjnych w stosunku do innych gmin, czy dużych miast 

typu Piła, co wskazuje na bardzo duży rozmach inwestycji. Planowane do realizacji inwestycje, 

gdzie umowy zostały już podpisane, to do 15 maja 2024 roku planowana jest inwestycja: Remont 

drogi gminnej w Kosztowie na kwotę 1.133.000,00 zł. Kolejna planowana inwestycja dotycząca 

remontu  drogi  gminnej  XX-lecia  w  Osieku  nad  Notecią  w  kwocie  758.000,00  zł.  Następna 

inwestycja dotycząca budowy drogi gminnej w Konstantynowie, przebudowa ulicy Pod Czubatką, 

Auguścin – budowa drogi gminnej, gdzie zostało otrzymane już dofinansowanie, a łączna kwota 

wynosi 1.165.000,00 zł. Planowany jest również I etap przebudowy ulicy Aleje Rydzyńskich, ciągu 

pieszo-jezdnego, gdzie jest  to przygotowanie do sporządzenia stosownej dokumentacji.  Ponadto 

ulica Młyńska, czyli ulica dojazdowa do targowiska, a związane jest z przebudową i sporządzeniem 

dokumentacji. Przebudowa ulicy Leśnej w Wyrzysku, gdzie na początku zrezygnowano z zadania 

ze  względu  na  duże  koszty  wykonania  oraz  z  koniecznością  budowy  chodnika  wraz
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z  odwodnieniem  dalszej  części  i  przystąpienia  do  zadania  w  2024  roku,  a  zaczyna  się  od 

przygotowania  projektu.  Modernizacja  budynku  przy  ulicy  Łącznej  za  kwotę  100.000,00  zł. 

Zaplanowano  termomodernizację  budynków  Szkoły  Podstawowej  w  Wyrzysku  i  Osieku  nad 

Notecią, gdzie zostali już wyłonieni wykonawcy na wykonanie projektów termomodernizacji, za 

kwotę  całego  zadania  w  wysokości  ponad  2,6  mln.  zł.  Modernizacja  budynku  hali  sportowej, 

adaptacja budynku przedszkola w Wyrzysku i Osieku nad Notecią za kwotę 5,5 mln. zł. Osiek nad 

Notecią uzupełnienie oświetlenia ulicznego. Wyrzysk zagospodarowanie terenu rekreacyjnego przy 

stawie, a mowa jest o przygotowaniu dokumentacji  na modernizację i przebudowę dwóch wielkich 

placów zabaw. Jeden z nich znajdujący się w Osieku nad Notecią przy Orliku oraz drugi znajdujący  

się  w  Wyrzysku  przy  stawie.  Oba  place  zabaw  zostaną  zmodernizowane  i  zagospodarowane. 

Kolejne zadanie dotyczące remontu budynku Urzędu Miejskiego w Wyrzysku, przy otrzymanej już 

dotacji  na  remont  budynku z  odnowy zabytków.  Modernizacja  amfiteatru,  przy udziale  dotacji 

zewnętrznej oraz budowa skateparku w Wyrzysku. Natomiast ze środków z funduszu sołeckiego 

będą realizowane wydatki dotyczące przygotowania dokumentacji m.in. na: Falmierowo – budowa 

drogi  gminnej  dalsza  część;  Gromadno-  aktualizacji  projektu  drogi  gminnej;  Kosztowo  – 

dokumentacja  przebudowy  drogi,  budowa  oświetlenia  w  Młotkówku,  Kosztowie;  Wyrzysk 

Skarbowy, Kościerzyn Wielki, Auguścin, Falmierowo – zagospodarowanie terenu przy świetlicy 

wiejskiej; Ruda – zmiana sposobu zagospodarowania budynku po byłym przedszkolu. Jeżeli chodzi 

o  świetlice  w  Rudzie,  to  zostały  dokonane  prace  geodezyjne  w  celu  dokonania  wszystkich 

pomiarów, gdzie zostały wysłane pisma dotyczące zmiany użytkowania tego budynku. Polanowo, 

Dąbki  i  Glesno to  zadanie  dotyczące zagospodarowanie terenów rekreacyjnych.  W Osieku nad 

Notecią  –  budowa  ogrodzenia  przy  stadionie.  Żelazno  zagospodarowanie  terenu  sportowo-

rekreacyjnego. Kończąc Burmistrz Wyrzyska dodała, że przeczytane zadania zostały szczegółowo 

opisane w budżecie w poszczególnych załącznikach i należy się z tego cieszyć, iż większość tych 

zadań  realizowanych  jest  przy  udziale  środków  zewnętrznych.  Dzięki  prowadzonym  przez 

burmistrza rozmowom, zabiegom i pisaniu dobrych wniosków przez pracowników urzędu. 

Przewodniczący  Rady  Roman  Łuka podziękował  za  przedstawienie  informacji  i  przeszedł

do  realizacji  kolejnego  podpunktu.  W  związku  z  tym  Przewodniczący  Rady  poprosił

o  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej przez 

Burmistrza lub osobę przez niego wyznaczoną.

Głos  zabrała  Skarbnik  Gminy  Teresa  Mikołajczak  przedstawiła  opinię  Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej  o  projekcie  uchwały budżetowej  Miasta  i  Gminy Wyrzysk na  2024 rok,  która 

stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 

,,Uchwała  Nr  SO-15/0952/234/2023  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej

w Poznaniu z dnia 13 grudnia 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej 
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Miasta  i  Gminy  Wyrzysk  na  2024  rok.  Skład  Orzekający  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej

w  Poznaniu,  wyznaczony  zarządzeniem  Nr  16/2023  Prezesa  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej

w Poznaniu z dnia 4 września 2023 r. w osobach: Przewodnicząca Edyta Zastrow, Członkowie 

Monika Paczyńska i  Marzena Węckowicz,  działając na podstawie art.  13 pkt 3 i  art.  19 ust.  2 

ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz.U. z 2023 r. poz. 

1270, z późn. zm.), w związku z art. 238 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych 

(Dz.U. z 2023 r. poz. 1270, z późn. zm.), o przedłożonym przez Burmistrza Wyrzyska projekcie 

uchwały budżetowej  na  2024  rok  wyraża  opinię  pozytywną.  Uzasadnienie.  I.  Projekt  uchwały 

budżetowej na 2024 rok został przedłożony tutejszej Izbie w dniu 15 listopada 2023 r. (zarządzenie 

Nr 0050.244.2023 Burmistrza Wyrzyska z dnia 15 listopada 2023 r.) w celu zaopiniowania. Wraz

z projektem uchwały przedłożone zostało uzasadnienie do uchwały oraz materiały informacyjne. 1. 

Skład  orzekający  stwierdził,  że  szczegółowość  projektu  budżetu,  uzasadnienie  oraz  materiały 

informacyjne  przedłożone  wraz  z  projektem  uchwały  budżetowej  odpowiadają  wymogom 

określonym w uchwale Nr XLIV/358/10 Rday Miejskiej w Wyrzysku z dnia 7 lipca 2010 roku w 

sprawie  tryby prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Wyrzysk, zmienionej uchwałą Nr 

XLV/385/10 z  dnia  27 sierpnia  2010 r.  2.  Zakres  unormowań zawartych w projekcie  uchwały 

budżetowej  odpowiada  wymogom ustawy z  dnia  27  sierpnia  2009 r.  o  finansach publicznych,

a w szczególności art. 212-215, art. 222, art. 235-237 i art.258 i art. 264.”.

Następnie Skarbnik Gminy dodała,  że wraz z przedstawioną opinią została przekazana uchwała 

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  możliwości 

sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok Gminy Wyrzysk, 

która stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 

,,Uchwała  Nr  SO-15/0952/718/2023  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej

w Poznaniu z dnia 13 grudnia 2023 r. w sprawie  wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania 

deficytu  ustalonego  w  projekcie  uchwały  budżetowej  na  2024  rok  Gminy  Wyrzysk.  Skład 

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, wyznaczony zarządzeniem Nr 16/2023 

Prezesa  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  4  września  2023  r.  w  osobach: 

Przewodnicząca Edyta Zastrow, Członkowie Monika Paczyńska i Marzena Węckowicz, działając 

na podstawie art. 13 pkt 10 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych 

izbach obrachunkowych (Dz.U. z 2023 r. poz. 1270, z późn. zm.), w związku z art. 246 ust. 1  

ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz.U. z 2023 r. poz. 1270, z późn. zm.), 

o możliwości możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej na 

2024 rok Gminy Wyrzysk wyraża opinię pozytywną”. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  realizując  kolejny  podpunkt  poprosił  o  przedstawienie  opinii 

Komisji nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Wyrzysk na 2024 rok.
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Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Następnie  Przewodniczący Rady realizując  kolejny  podpunkt  zapytał,  czy  Burmistrz  Wyrzyska 

chciałaby przedstawić swoje stanowisko w sprawie opinii lub wniosków komisji Rady Miejskiej

o projekcie uchwały budżetowej.

Burmistrz Wyrzyska nie zabrała głosu. 

Następnie  Przewodniczący  Rady  realizując  kolejny  podpunkt  poprosił  o  przedstawienie  przez 

Burmistrza  lub  osobę  przez  niego  wyznaczoną  autopoprawek  Burmistrza  do  projektu  uchwały 

budżetowej.

Głos zabrała Skarbnik Gminy Teresa Mikołajczak, która powiedziała, że podobnie jak w przypadku 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy wyrzyska na lata 2024-2034, przy projekcie 

budżetu na 2024 rok zostały wprowadzone autopoprawki. W związku z tym Wysoka Rada proszona 

jest o ich przyjęcie. Takie autopoprawki dotyczą wprowadzenia zmian w planie dochodów poprzez  

kwotę  1.270.749,45 zł,  czyli  środków związanych z  wnioskiem o  dofinansowanie  projektu  pn. 

"Usługi społeczne w Gminie Wyrzysk" realizowanego przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej z udziałem środków z unii europejskiej i budżetu państwa, gdzie w 2024 roku Gmina 

Wyrzysk  nie  dokłada  żadnych  środków  ze  swojego  budżetu  i  dotyczy  to  tylko  środków 

zewnętrznych. Po stronie dochodów zostaje przesunięta realizacja dwóch promes, gdzie na zadaniu 

pn:  „Budowa dróg w Rudzie i  Gleśnie”,  w kwocie 2 mln.  zł  w 2023 roku i  taka sama kwota 

mogłaby  zostać  przesunięta  na  2024  rok.  Nie  mniej  jednak  wiadomo  jakie  są  rozstrzygnięcia 

przetargu i w związku z tym wprowadzana jest dokładna kwota 1.507.052,76 zł oraz na zadaniu pn:  

„Budowa  drogi  gminnej  nr  G129315P  w  Falmierowie”  w  kwocie  976.236,06  zł.  Ponadto 

wprowadzane są również promesy otrzymane w ramach rządowego programu  Polski Ład, czyli 

programu związanego z ochroną zabytków, gdzie wprowadzonych zostaje 5 promes związanych 

mi.in.:  na  zadanie  pn.  "Prace  konserwatorskie  i  restauratorskie  przy  ambonie  i  chrzcielnicy

z kościoła parafialnego p.w. Jakuba Większego w Gromadnie" w kwocie 131.032,49 zł; na zadanie 

pn. "Wykonanie systemu sygnalizacji pożaru, włamania oraz monitoringu w kościele i na plebanii 

Parafii  pw.  Św.  Marcina  Biskupa  w  Wyrzysku"  w  kwocie  125.000,00  zł;  na  zadnie  pn. 

"Przywrócenie  blasku  dworkowi  w  Bagdadzie,  spuściźnie  po  rodzie  Chłapowskich"  w  kwocie 

131.781,60 zł; na zadanie pn. "Konserwacja ołtarza głównego w kościele w Gleśnie – kontynuacja" 

w kwocie  100.000,00 zł  i  na  zadanie  pn.  "Prace konserwatorskie  i  restauratorskie  przy ołtarzu 

głównym  z  kościoła  parafialnego  p.w.  Jakuba  Większego  w  Gromadnie  -  etap  I  architektura 

ołtarza"  w  kwocie  249.693,19  zł.  Ogólna  kwota  zwiększenia  dochodów  budżetu  gminy 

wprowadzona autopoprawkami wynosi 4.491.545,55 zł.
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O godzinie 11;57 salę obrad opuścił radny Krzysztof Bartkus. 

O godzinie 11:59 na salę obrad powrócił radny Krzysztof Bartkus. 

Kontynuując  Skarbnik  Gminy  powiedziała,  że  autopoprawki  dotyczące  wydatków  polegają

na zwiększeniu wydatków o kwotę  5.041.545,55 zł, gdzie zwiększenie planu wydatków wynika 

między innymi z otrzymania Wstępnych Promes z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

Ponadto  do  2024  roku  przesuwane  są  wydatki  na  niektóre  zadania,  takie  jak:  ,,Budowa drogi 

gminnej nr G321P  i G322P w Falmierowie” zwiększając o kwotę 4.900,00 zł. Zwiększeniu ulegają 

wydatki związane z wkładem własnym na budowę drogi w Rudzie i Gleśnie o kwotę 45.850,00 zł. 

Zwiększane są wydatki  o kwotę 25.000,00 zł na zadanie ,,Budowa drogi gminnej nr G129315P

w Falmierowie”. Zwiększane są wydatki związane z realizacją promesy w kwocie 1.507.052,76 zł  

na zadaniu ,,Budowa  dróg w Rudzie i Gleśnie” oraz w kwocie 976.236,06 zł na zadaniu „Budowa 

drogi  gminnej  nr  G129315P  w  Falmierowie”.  Zwiększeniu  ulegają  wydatki  inwestycyjne  na 

zadaniu ,,Budowa Gminnego Centrum Społeczno – Kulturalnego w Osieku nad Notecią” o kwotę 

170.000,00 zł. Ponadto dokonuje się przesunięcia z 2024 na 2025 rok o kwotę  331.250,00 zł na 

zadaniu „Modernizacja budynku hali sportowej w Wyrzysku przy ul. Parkowej oraz budowa hali 

sportowej  (II  etap)”  oraz  na  zadaniu  „Termomodernizacja  budynków  Szkoły  Podstawowej  w 

Wyrzysku i  Osieku nad Notecią” zwiększając o kwotę 50.000,00 zł.  Dokonuje się zwiększenia 

planu  wydatków majątkowych o  kwotę  10.500,00  zł  na  zadaniu  pn:  „Adaptacja  budynków na 

przedszkola w Wyrzysku i  Osieku nad Notecią” w związku z realizacją zadania w roku 2024. 

Następnie  dokonuje  się  zwiększenia  planu  wydatków  majątkowych  o  kwotę  17.000,00  zł  na 

zadaniu pn: „Uzupełnienie oświetlenia drogowego na terenie Gminy Wyrzysk”.  Zwiększenie planu 

wydatków dotyczy również zadań inwestycyjnych pn:  „Osiek nad Notecią – zagospodarowanie 

Centrum Sportowo – Rekreacyjnego” oraz „Wyrzysk – zagospodarowanie terenu rekreacyjnego 

przy stawie” o kwotę 8.000,00 zł, czyli po 4.000,00 zł na każde zadanie. O kwotę 105.000,00 zł  

zostaje zmniejszone w rozdziale 92120 i paragrafie 6050 na zadaniu ,,Remont budynku Urzędu 

Miejskiego w Wyrzysku”.  O kwotę 8.500,00 zł zostaje zmniejszone na zadaniu ,,Modernizacja 

Amfiteatru  w  Wyrzysku”  oraz  o  kwotę  113.500,00  zł  na  zadaniu:  ,,Prace  konserwatorskie

i  restauratorskie  przy  ambonie  i  chrzcielnicy  z  kościoła  parafialnego  p.w.  Jakuba  Większego

w Gromadnie’’. Zmiany polegają na zmianie paragrafów z 6050 na 6580, gdyż  w związku ze 

zmianą klasyfikacji budżetowej i z uwagi na stanowisko organów nadzorczych, wkład własny na 

realizację  zadania  dotyczącego  prowadzenia  robót  na  obiekcie  zabytkowym,  współfinansowane

z  Programu Polski  Ład muszą  być  zakwalifikowane jako wydatki  majątkowe.  Kolejno  ulegają 

zwiększeniu  wydatki  bieżące  o  kwotę  312.000,00  zł  na  realizację  zadań  wymagających  ze 

stosowania  specjalnej  organizacji  nauki  i  metod  pracy  dla  dzieci  w  przedszkolach,  oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego. O kwotę 

13.000,00 zł ulega zwiększeniu rezerwa w związku z ponownym przeliczeniem wydatków, co jest 
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związane ze stosunkiem procentowym. Zwiększeniu ulegają również wydatki na zabezpieczenie 

potrzeb  związanych  z  zapłatą  podatku  VAT o  kwotę  200.000,00  zł.  Ponadto  20.000,00  zł  na 

remonty bieżące w rozdziale 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami. W rozdziale 85395 

wprowadzone zostaje na paragrafach z końcówką 7 i 9 na zadanie ,,Usługi opiekuńcze w Gminie 

Wyrzysk” realizowanym przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Wyrzysku. Takie 

końcówki  paragrafów oznaczają  źródła  finansowania  zadania  ze  środków pochodzących  z  unii 

europejskiej, bądź budżetu państwa. 

O 12:05 salę obrad opuścił radny Leszek Matuszewski. 

Następnie Skarbnik Gminy dodała, że pozostałe zmiany dotyczą przesunięć pomiędzy zadaniami, 

które zostały przypisane do realizacji w budżecie na 2024 rok. Kończąc Skarbnik Gminy dodała, że  

kwota ogółem wydatków majątkowych zwiększyła się  o kwotę 3.220.796.10 zł i po zmianach taka 

kwota wyniosła  16.277.966,07 zł.  Ponadto wzrósł  deficyt  o  kwotę 550.000,00 zł,  a  dotyczy to 

środków uwolnionych z  rozchodów w związku z  wcześniejszą  spłatą  zobowiązań finansowych 

gminy. 

O godzinie 12:07 salę obrad opuściła radna Beata Królik. 

O godzinie 12:07 na salę obrad powróciła radna Beata Królik. 

Przewodniczący obrad podziękował za przedstawienie autopoprawek i zarządził głosowanie nad 

zgłoszonymi autopoprawkami, a jeżeli nie usłyszy sprzeciwu obecnych radnych, to zostanie uznane, 

iż nikt nie wnosi sprzeciwu. 

Uwag nie zgłoszono.

O godzinie 12:08 na salę obrad powrócił radny Leszek Matuszewski. 

W  związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  zarządził  głosowanie  nad  wniesionymi 

autopoprawkami przez Burmistrza do projektu uchwały budżetowej. 

Wyniki głosowania

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 

Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław Radwański, 

Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
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Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

Przewodniczący Rady – Roman Łuka otworzył dyskusję nad uchwałą budżetową Gminy Wyrzysk 

na 2024 rok.

Radny Stefan Wełniak powiedział,  że jak sobie wszyscy zdają sprawę jest  to ostatni  budżet tej 

kadencji, który będzie realizowany w 2024 roku i jest budżetem przy którym nie wszyscy będą 

mogli uczestniczyć. Wybory zaplanowane zostały na miesiąc kwiecień i głosowanie nad budżetem 

jest  pokłosiem  przesuniętych  w  większości  zadań  inwestycyjnych  z  2023  roku  na  2024  rok. 

Następnie  radny  dodał,  że  jak  co  roku  dla  swoich  wyborców  składał  życzenia  i  od  jednego

z wyborców otrzymał ulotkę Pani Burmistrz, która była ulotką wyborczą na lata 2018-2023, gdzie 

zawartych  jest  dużo  obiecanek.  Natomiast  ta  osoba  podkreśliła,  iż  nie  ma  w  budżecie  gminy

w latach  2018-2023/2024 żadnego zapisu  na  budowę kanalizacji  w gminie  i  m.in.  na  budowę 

kanalizacji na ulicy Leśnej w Osieku nad Notecią. Ponadto taka osoba kontaktowała się z Panią 

Burmistrz, gdyż chciała zakładać przydomowe oczyszczalnie i otrzymała takie słowa: ,,niech się 

Pan  wstrzyma  gdyż  w  przyszłym roku  będzie  sporządzana  dokumentacja  i  na  podstawie  tego 

będziemy robili”, a był to rok 2019. Kontynuując radny dodał, że zwrócił się w tej kwestii do Pana 

Starosty, gdyż kanalizacja znajduje się przy drodze powiatowej, przy realizacji chodnika i ścieżki 

rowerowej  przy  ulicy  Leśnej,  gdzie  padło  zapewnienie,  iż  zostały  zabezpieczone  pieniądze

w budżecie  na 2024 rok,  gdyż dokumentacja  została  przygotowana w 2021 roku przez Zakład 

Wodociągów i Kanalizacji. Taka dokumentacja jest już nie ważna, a zostało na nią wydane 40 tys.  

zł,  gdzie  z  informacji  od  osób,  które  się  tym zajmowały,  to  nie  były  składane  żadne  wnioski

o dotacje na budowę kanalizacji.  Obecnie został  wpisana ulica Wiejska w Wyrzysku oraz inne 

miejscowości, a proponowana bomba ekologiczna przez obecną Panią Burmistrz, to środowisko na 

pewno zastanowi się w kwietniu przy urnie.  Następnie radny dodał,  że ta sama osoba również 

kazała przekazać,  gdzie zabierany był  już w tej  sprawie głos,  a  nie było wsparcia od żadnego 

radnego z Osieka nad Notecią, gdyż to jest robione dla wszystkich mieszkańców i na ulicy Leśnej 

aby cały Osiek nad Notecią został już skanalizowany. Tak samo jest z ulicą Wiejską w Wyrzysku,  

czy tak samo jak zabierze głos radny z Glesna, gdzie jest to wszystko nie tak jak powinno. Kończąc  

radny dodał, że nie będzie głosował nad budżetem i wstrzymuje się, gdyż już od 2015 roku zabiegał  

o to aby kanalizacja została wykonana na ulicy Leśnej, a do dnia dzisiejszego nawet nie została 

wpisana do WPF-u. Natomiast jeden z radnych klubu Pani Burmistrz powiedział, że gdybyś się tyle  

nie odzywał na sesjach to miałbyś już dawno to zrobione ale za dużo widzisz i za dużo wiesz, i nie  

możesz mieć tego zrobionego.  
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Burmistrz Wyrzyska – Bogusława Jagodzińska powiedziała,  że bardzo cieszy się z tego, iż Pan 

radny posiada ulotkę wyborczą, gdyż na niej nie ma wielu zadań, które Burmistrz Wyrzyska wraz

z Radnymi Rady Miejskiej w Wyrzysku współpracując na rzecz mieszkańców zrealizował. Między 

innymi takie zadania jak budowa przedszkoli, remont przedszkoli, czego w ulotce nie ma, a jest

w trakcie realizacji, czy budowa konkretnych ulic. Natomiast w ulotce zostało zapisane, że jako 

burmistrz  będzie  się  starała  realizować  zadania  i  robić  wszystko,  aby  podjąć  działania

w następujących obszarach.  Kontynuując Burmistrz Wyrzyska dodała, że stara się i robi, a także w

zakresie kanalizacji  i  nie  wolno szafować,  gdyż po obejrzeniu obrad sejmu i  poczuciu humoru 

Marszałka  Sejmu  Szymona  Hołowni,  który  powiedział,  że  ,,można  Jego  nazwać  hitlerowcem, 

Jaruzelskim,  czy  innymi  złymi  określeniami,  aby  pokazać  w  złym świetle”,  to  dodał,  że:  ,,to 

uniesie”. Tak samo Burmistrz Wyrzyska też to uniesie, ale nie pozwoli, gdyż Pan radny dawno 

przebrał  miarę  w  obrażaniu  burmistrza  wskazując,  iż  burmistrz  szykuje  mieszkańcom  bombę 

ekologiczną, ponieważ to jest nieprawda. Szkoda, że Pan radny nie słuchał tego co mówił Prezes 

Wodociągów, na wielu spotkaniach na komisjach, czy na sesji  i szkoda, iż nie słucha co mówi 

burmistrz, gdyż budowane są kanalizacje, gdzie zmieniana jest również stara na nową. Natomiast 

gdyby Pan radny interesował się zadaniami gminy, a nie burmistrzem, to by wiedział o zadaniach 

realizowanych przez urząd, gminę i pracowników, gdzie Pan radny całą uwagę podczas kadencji 

skupia na burmistrzu.

O godzinie 12:18 salę obrad opuścił radny Andrzej Głąb. 

Następnie Burmistrz dodała,  że Pan radny również w ulotce wpisał,  iż  będzie działał  na rzecz 

mieszkańców, a widoczne jest, iż albo się wstrzymuje od głosu albo jest przeciw większości spraw 

dotyczących budżetu, w których również są zawarte tematy związane z mieszkańcami. W związku 

z  tym  nie  należy  wskazywać  burmistrzowi  co  zrobiła,  a  czego  nie,  gdyż  może  stanąć  przed 

mieszkańcami  i  powiedzieć  sama,  co  zrobiła,  a  czego  nie  zrobiła.  Natomiast  Pan  radny  jakie 

zadania dla mieszkańców zrobił? Oprócz tego, iż Pan radny tylko pyta, szuka i pisze do różnych 

służb, zamiast skupić się nad tym, na czym zależy mieszkańcom. Jak Pan radny wstrzymuje się od 

głosu i nie podoba się jedno zadanie, to kwestionowana jest całą uchwała, i to nie jest praca na 

rzecz mieszkańców. Nie należy się martwić o to, iż mieszkańcy burmistrza zweryfikują, gdyż jak 

podejmą taką decyzję, to burmistrz się z tym pogodzi. Doskonale wszyscy wiedzą, iż od miesięcy 

Pan radny próbuje zdyskredytować postać burmistrza i nie wspiera Pan radny działań tej rady, gdyż 

tak samo próbuje Pan swoich kolegów z rady zdyskredytować, bo jak współpracują z burmistrzem, 

to są radni – bezradni, gdzie mają walczyć, bić i kopać. Kończąc Burmistrz Wyrzyska dodała, że  

Pan radny chodzi po gminie, ale burmistrz też chodzi, gdzie o Panu radnym też nie mówi się dobrze 

i przytaczane są pewne rzeczy, o których się nie mówi.  

O godzinie 12:20 na salę obrad powrócił radny Andrzej Głąb. 
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Następnie Burmistrz Wyrzyska dodała, że należy czytać swoje ulotki wyborcze, gdzie Pan radny 

zrealizował punkt ,,walka z burmistrzem”, który Panu radnemu nie odpowiada, lecz odpowiada 

mieszkańcom.  Natomiast  trzeba  była  działać  na  rzecz  mieszkańców,  gdyż  to  jest  obowiązek 

każdego,  gdzie  Pana radnego też  zweryfikują,  lub Pan radny będzie  się  bał  takiej  weryfikacji.  

Kończąc wypowiedź Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że odnośnie kanalizacji w Bagdadzie, to 

mieszkańcy  byli  zadowoleni  z  rozwiązania  jakie  zastosowało  Przedsiębiorstwo  Wodociągów

i Kanalizacji, gdzie nie widzi się potrzeby budowy kanalizacji za 2-3 mln. zł, jeżeli mieszkańcy 

mają  zorganizowany system odbioru  odpadów płynnych  i  są  z  tego  tematu  zadowoleni.  Takie 

rozmowy były przeprowadzane z mieszkańcami, a niegospodarne byłoby wyrzucanie tak dużych 

środków,  które  się  nie  zwrócą,  a  gospodarne jest  znalezienie  takiej  formuły wywozu odpadów 

ciekłych, która zadowoli obie strony, a przede wszystkim mieszkańców. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Radwański  powiedział, że najpierw odniesie się do kanalizacji, 

gdzie Pani Burmistrz wyjęła słowa, które chciał powiedzieć, gdyż kwestia po długim czasie została  

rozwiązana, gdzie długo na to czekali, ale takie rozwiązanie spełnia swoje wymogi.  Takie jedno 

miejsce  przy  skupisku  ludzi  bardziej  się  opłaca,  a  to  była  również  radnego  zasługa,  gdyż

w poprzedniej kadencji odbyli wyjazd do innej gminy, która miała takie rozwiązanie, co powieliły 

Wodociągi w przypadku Gminy Wyrzysk.  Następnie radny odniósł się do budżetu i dodał, że 14 

mln.  zł  przeznaczanych  jest  na  inwestycje.  Lecz  należy  ubolewać,  iż  nie  ma  środków  na 

zakończenie  inwestycji,  która  realizowana  jest  już  prawie  dekadę,  a  chodzi  o  świetlicę.  Na 

zabraniach wiejskich była zawsze o tym mowa, gdzie Pani Burmistrz wskazywała, iż jak trzeba to 

dokłada  środki,  gdzie  po  ostatnim  spotkaniu  z  Panem  Burmistrzem  też  była  taka  rozmowa. 

Natomiast wioska lepiej by się rozwijała, a jest to przykre,  gdyż to jest bardzo długo i w tych 14  

mln. zł Glesno powinno mieć świetlicę. 

Burmistrz  Wyrzyska  –  Bogusława  Jagodzińska powiedziała,  że  słusznie  Pan  radny  zauważył,

a wcześniej nie wspomniała o działaniach radnego na rzecz znalezienia rozwiązania dotyczącego 

kanalizacji  w  Bagdadzie.  Należy  się  cieszyć  z  rozwiązania  dotyczącego  wspólnego  wywozu 

nieczystości  płynnych.  Natomiast  co  do  drugiej  poruszonej  kwestii,  Burmistrz  Wyrzyska 

powiedziała,  że  14  mln.  zł  na  zadania  inwestycyjne  zostało  rozdysponowanych  na  konkretne 

zadania  z  konkretnymi  kwotami.  Jednakże  w  trakcie  roku  wprowadzane  są  środki  na  zadnia, 

których nie można było uruchomić na samym początku ze względu na zachowanie odpowiednich 

wskaźników.  Takie  wskaźniki  muszą  się  równoważyć  i  w  trakcie  realizacji  każdego  roku 

wprowadzane są nowe zadania. Takie inwestycje gmina chce zakończyć, gdzie podobna sytuacja 

jest  w  Żelaźnie,  aby  przeznaczyć  środki  i  móc  temat  zamknąć.  Kończąc  Burmistrz  Wyrzyska 

dodała, że nie trwa to, aż dekady, gdyż dekada ma 10 lat, a zadanie chce się zakończyć w tym roku.  

W związku z tym, jak zostanie zrobione rozeznanie, gdyż każda inwestycja wymaga kosztorysu, to 
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takie środki  zostaną wprowadzone do budżetu,  aby móc wreszcie zamknąć tematy tych dwóch 

miejscowości.    

Zastępca  Burmistrza  Wyrzyska  –  Jacek  Wiśniewski powiedział,  że  chciałby  odnieść  się  do 

wypowiedzi  Pana  radnego  Stefana  Wełniaka,  który  stwierdził,  iż  nie  były  składane  wnioski,

a zanim taki wniosek zostanie złożony, to odczytywany jest regulamin i na niektóre przedsięwzięcia 

wniosków się nie składa.  W związku z tym przy samej analizie takiego regulaminu czasami widać, 

iż  nie  ma  szans  na  uzyskanie  takiego  dofinansowania,  gdzie  są  bardzo  różne  wskaźniki

i wymagania. Niektóre programy, które są mają takie wskaźniki, a słyszy się o tym w mediach, to  

gmina nie wpisuje się w takie dofinansowania z przyczyn niezależnych od gminy. Dotyczy to np. 

liczy mieszkańców, czy % obszarów objętych kanalizacją, a nie jest tylko mowa o wnioskach na  

kanalizację, lecz na różne zadania, gdzie gmina się nie wpisuje, a można takie wnioski składać lecz 

z założeniem, iż w 100% gmina się nie zakwalifikuje, lecz po co angażować siły i środki, wiedząc

z góry, że sprawa będzie przegrana.

O godzinie 12:27 salę obrad opuściła radna Beata Królik. 

Burmistrz  Wyrzyska  –  Bogusława  Jagodzińska powiedziała,  że  odnośnie  wypowiedzi  Pana 

Zastępcy Burmistrza, to Pana radnego nie interesują zapisy w regulaminach i to nie jest istotne, czy  

gmina się wpisuje, czy też nie, a liczy się odpowiedź, czy zostały złożone. Natomiast niestety musi  

w tym wypadku paść odpowiedź, że nie.  

Radny Mateusz Jaremko powiedział,  że cieszy się bardzo, iż poprawiane są wskaźniki i  to jest 

bardzo dobre, gdzie zadłużenie spada i jest to wyjście w kierunku następnej rady i ludzi, którzy 

będą  gminą  zarządzać.  Pomimo  sytuacji,  gdzie  była  pandemia  udało  się  poprawić  wskaźniki

i  zrealizować  wiele  inwestycji,  co  należy  uwidocznić.  Następnie  radny  zwrócił  się

z  podziękowaniem do kolegów i  koleżanek Sołtysów, gdyż  w miejscu dotyczącym inwestycji

z  funduszu  sołeckiego  należy  się  cieszyć,  iż  wiele  sołectw podjęło  działania  inwestycyjne,  co 

powoduje rozwój gminy, a przy okazji można korzystać z programów tj. ,,Wielkopolska Odnowa 

Wsi”, co jest bardzo pozytywne.   

O godzinie 11:29 salę obrad opuścił radny Piotr Radwański. 

Przewodniczący  Rady  Roman  Łuka podziękował  za  wniesienie  takiego  optymistycznego  głosu

i dodał, że takie słowa są bardzo ważne. 

Burmistrz Wyrzyska – Bogusława Jagodzińska powiedziała, że ma nadzieje, iż obecne wskaźniki 

dotyczące zadłużenia, a jednocześnie spłaty wcześniej zaciągniętych kredytów z 54%, spadły do 

27% przy rekordowym pozyskaniu środków zewnętrznych, gdzie nigdy tak do tej pory w Gminie 

Wyrzysk nie było.  Ponadto takiej ilości realizowanych inwestycji nie było, co ma się nadzieje, że 

spowoduje, iż mieszkańcy prawidłowo zweryfikują działania burmistrza i radnych wspierających 

takie działania. Burmistrz i radni nie obiecują, głupot nie gadają lecz działają i mają z tego efekty. 
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Radny Leszek Matuszewski powiedział, że budżet jest bardzo ambitny, gdyż ogrom jest zadań, co 

pozwoliła sobie przytoczyć już Pani Burmistrz, gdzie zadań tych jest ponad 30. Natomiast bardzo 

cieszy  fakt,  z  zadań,  które  będą  realizowane  w  Osieku  nad  Notecią.  Ponadto  cieszy  fakt

z pozyskanych środków zewnętrznych, co jest ważne, gdyż potrafi się po nie sięgać, co pozwala na 

upiększanie Gminy Wyrzysk nie z własnych środków, lecz z tych które przyprowadza się do gminy. 

Następnie radny dodał, że cieszy się z docieplenia Szkoły Podstawowej w Osieku nad Notecią,  

remontu  ulicy  XX-lecia,  czy  pracy  przy  budynku  byłej  ,,Pokusy”  i  dostosowaniu  budynku  do 

przedszkola i żłobka oraz dostosowania placu zabaw przy tym przedszkolu. Taki plac zabaw ma 

być piękny, gdyż przedstawiona została już wizualizacja. W przypadku kiedy mowa jest, że będzie 

to budżet wyborczy, ale takie budżety były już w latach 2022, czy 2023, gdzie zostało wykonanych 

ogrom prac. W 2023 roku w Osieku nad Notecią została wykonana ulica Jasna, ulica 11-Listopada, 

ulica 3Maja, Centrum Rekreacyjno-Sportowe, czy zakup samochodu dla Straży Pożarnej,  na co 

potrzebnych było ogrom środków. Kończąc radny odniósł się do słów radnego Stefana Wełniaka 

odnośnie  braku  wsparcia  i  dodał,  że  jeżeli  tylko  będzie  możliwość  uzyskania  takiego 

dofinansowania, to będzie podnosił nawet obie ręce, aby wspierać wszystkie działania w każdym 

kierunku.  Natomiast  jak  nie  będzie  możliwości  pozyskania  środków  zewnętrznych,  to  i  tak 

podejdzie  się  do  zadania  kanalizacji  z  własnych  środków  budżetu  gminy.  Takie  zadanie  jest 

obsunięte w czasie, gdzie mieszkańcy na to czekają, ale będzie takie zadanie wspierał i pilotował,  

aby to zrobić. Pani Burmistrz należy życzyć powodzenia w realizacji stawianych zadań przed sobą,  

czy przed radą, gdyż udaje się wykonać dużo i na pewno te również zostaną zrealizowane. 

O godzinie 12:34 na salę obrad powróciła radna Beata Królik i radny Piotr Radwański. 

Radny  Andrzej  Głąb odniósł  się  do  kanalizacji  ulicy  Wiejskiej  i  dodał,  że  kanalizacja  była

w planach  Pani  Burmistrz  i  Przedsiębiorstwa  PWiK do  dofinansowania,  lecz  według  punktów

o których mówił Pan Burmistrz, gmina została odrzucona. W związku z tym na ten rok nie ma 

zaplanowanej budowy kanalizacji na ulicy Wiejskiej, czy Tęczowej. 

Następnie Przewodniczący obrad zarządził głosowanie nad uchwaleniem budżetu Gminy Wyrzysk 

na 2024 rok wraz z autopoprawkami. 

Wyniki głosowania

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 

Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław Radwański, 
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Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 12 głosami „za” , przy 2 głosach ,,wstrzymujących” Rada podjęła 

uchwałę Nr LXXV/672/2023, która stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Przewodniczący Rady Roman Łuka  w imieniu Rady Miejskiej w Wyrzysku złożył gratulacje dla 

Pani Burmistrz oraz dla wszystkich pracowników. Ponadto Przewodniczący pogratulował Wysokiej 

Radzie oraz wszystkim Sołtysom za utworzony budżet.

Burmistrz  Wyrzyska  –  Bogusława  Jagodzińska podziękowała  i  dodała,  że  jest  to  ogromna 

satysfakcja, iż wszyscy pochylili się nad budżetem. Pochylił się nad nim niecały Klub Radnych,  

czyli 12 radnych plus jedna osoba niezależna. Ponadto Pani Skarbnik nie raz musiała taki budżet 

przewartościowywać i ze swoimi pracownikami wypracować, gdyż było wiele planów i zamierzeń, 

a trzeba było dostosować do możliwości wynikających z pozyskanych środków oraz planowanych 

na  następne  lata  programów.  Kontynuując  Pani  Burmistrz  skierowała  podziękowania  dla  Pani 

Sekretarz,  dla Pana Radcy Prawnego i  Pani Radczyni,  gdyż czuwali oni nad prawidłowościami 

zapisów,  aby  była  pozytywna  opinia  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  każdym  przypadku.

W  dalszej  części  Burmistrz  Wyrzysk  podziękowała  całej  Radzie  Miejskiej  oraz  Panu 

Przewodniczącemu Rady, który aktywnie włączał się w tworzenie budżetu oraz Państwu Sołtysom 

za to, iż fundusze sołeckie nie są przejadane, lecz takie jakie powinny być, czyli przeznaczane na 

zadania inwestycyjne, gdyż są to wydzielone środki z budżetu na zadania najbardziej potrzebne 

w ich rejonie. Natomiast Sołtysi jako liderzy potrafią swoich mieszkańców przekonać do zadań 

inwestycyjnych,  oraz  aby  środki,  które  występują  przeznaczać  na  integrację,  ale  w  mniejszym 

stopniu  niż  na  inwestycje.  Ponadto  ma się  nadzieję,  że  wszystkie  zadania  uda  się  zrealizować

w przyszłym roku,  a  zadania  wynikają  z  potrzeb  mieszkańców.  Kończąc  Burmistrz  Wyrzyska 

dodała, że zgoda buduje i po to wszyscy są dla mieszkańców i pomimo różnic oraz swoich potrzeb

i oczekiwań, to współpraca polega na nie obrażaniu się, lecz siadaniu do stołu i szukaniu rozwiązań. 

To jest wyższa szkoła jazdy, a nie wszyscy do tej miary dorastają. 

O godzinie 12:39 salę obrad opuściła radna Beata Królik. 

O godzinie 12:40 na salę obrad powróciła radna Beata Królik.

O godzinie 12:40 Przewodniczący Rady ogłosił 10-minutową przerwę.

O godzinie 12:56 wznowiono obrady. 
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Przystąpiono do realizacji dalszego porządku obrad. 

5)  przyjęcia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania  Przemocy  Domowej  i  Ochrony  Osób 

Doznających Przemocy Domowej na lata 2024-2030;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie  przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób 

Doznających Przemocy Domowej na lata 2024-2030.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r. 

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej 

na lata 2024-2030.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/673/2023, która 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

6)  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego 

obszaru Osiek nad Notecią – Polanowo;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.
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Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego 

obszaru Osiek nad Notecią – Polanowo.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  w  sprawie  przystąpienia  do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru Osiek nad Notecią – 

Polanowo.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/674/2023, która 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

7) zgłoszenia sołectwa Auguścin do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie zgłoszenia sołectwa Auguścin do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.
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Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  w  sprawie  zgłoszenia  sołectwa 

Auguścin do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/675/2023, która 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

8) zgłoszenia sołectwa Kościerzyn Wielki do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w  sprawie  zgłoszenia  sołectwa  Kościerzyn  Wielki  do  programu  „Wielkopolska  Odnowa  Wsi 

2020+”.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą w  sprawie  zgłoszenia  sołectwa 

Kościerzyn Wielki do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”.

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (13)
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Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander 

Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard 

Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

BRAK GŁOSU (1)

Andrzej Janusz Głąb

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 13 głosami „za” , brak głosu – 1 radny, Rada podjęła uchwałę Nr 

LXXV/676/2023, która stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

9) zgłoszenia sołectwa Polanowo do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie zgłoszenia sołectwa Polanowo do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  w  sprawie  zgłoszenia  sołectwa 

Polanowo do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski
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W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/677/2023, która 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

10) zgłoszenia sołectwa Rzęszkowo do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie zgłoszenia sołectwa Rzęszkowo do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą   w  sprawie   zgłoszenia  sołectwa 

Rzęszkowo do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/678/2023, która 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

11) zgłoszenia sołectwa Żelazno do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie zgłoszenia sołectwa Żelazno do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”.
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Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą   w  sprawie  zgłoszenia  sołectwa 

Żelazno do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/679/2023, która 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

12)  przyznania  dotacji  na  realizację  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót 

budowlanych  przy  zabytku  w  Wyrzysku  w  ramach  Rządowego  Programu  Odbudowy 

Zabytków;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w  sprawie  przyznania  dotacji  na  realizację  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót 

budowlanych przy zabytku w Wyrzysku w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.
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Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  w  sprawie  przyznania  dotacji  na 

realizację  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót  budowlanych  przy  zabytku

w Wyrzysku w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/680/2023, która 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

13)  przyznania  dotacji  na  realizację  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót 

budowlanych  przy  zabytku  w  Gleśnie  w  ramach  Rządowego  Programu  Odbudowy 

Zabytków;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w  sprawie  przyznania  dotacji  na  realizację  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót 

budowlanych przy zabytku w Gleśnie w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w nad  uchwałą   w sprawie  przyznania  dotacji  na 

realizację prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku w Gleśnie 

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.
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Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/681/2023, która 

stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

14)  przyznania  dotacji  na  realizację  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót 

budowlanych  przy  zabytku  w  Gromadnie  w  ramach  Rządowego  Programu  Odbudowy 

Zabytków;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w  sprawie  przyznania  dotacji  na  realizację  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót 

budowlanych przy zabytku w Gromadnie w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  w  sprawie  przyznania  dotacji  na 

realizację  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót  budowlanych  przy  zabytku  w 

Gromadnie w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)
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Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/682/2023, która 

stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

15)  przyznania  dotacji  na  realizację  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót 

budowlanych  przy  zabytku  w  Bagdadzie  w  ramach  Rządowego  Programu  Odbudowy 

Zabytków;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w  sprawie  przyznania  dotacji  na  realizację  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót 

budowlanych przy zabytku w Bagdadzie w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  nad  uchwałą  w  sprawie  przyznania  dotacji  na 

realizację  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót  budowlanych  przy  zabytku

w Bagdadzie w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)
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Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/683/2023, która 

stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

16)  przyznania  dotacji  na  realizację  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót 

budowlanych  przy  zabytku  w  Gromadnie  w  ramach  Rządowego  Programu  Odbudowy 

Zabytków;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w  sprawie  przyznania  dotacji  na  realizację  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót 

budowlanych przy zabytku w Gromadnie w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  w  sprawie  przyznania  dotacji  na 

realizację  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót  budowlanych  przy  zabytku

w Gromadnie w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków.

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski
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W obecności 14 radnych – 13 głosami „za” , przy 1 głosie ,,wstrzymującym” Rada podjęła uchwałę 

Nr LXXV/684/2023, która stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

Przewodniczący Rady powiedział, że chciałby odnieść się do głosów radnych, którzy składają swoje 

niedomówienia, pytania lub czegoś nie rozumieją, a następnie kiedy przedstawi się im to w sposób 

bardziej  czytelny,  to  zaczynają  to  wyśmiewać.  Natomiast  jako radni  mają  obowiązek nie  tylko 

działać indywidualnie na rzecz wyborców, ale przede wszystkim jako organ, czyli Rada Miejska

w Wyrzysku, gdzie jest obowiązek dyskutować i działać na rzecz wspólnoty samorządowej Gminy 

Wyrzysk.  Tak samo dotyczy to  organu wykonawczego,  czyli  burmistrza i  jego całego aparatu. 

Kończąc Przewodniczący Rady dodał,  że nie robi  się  łaski,  aby działać na rzecz mieszkańców 

Gminy Wyrzysk.  

17)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku na I półrocze 2024 roku;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie  przyjęcia planu pracy Komisji  Spraw Społecznych i  Bezpieczeństwa Rady Miejskiej 

w Wyrzysku na I półrocze 2024 roku.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  w  sprawie  przyjęcia  planu  pracy 

Komisji  Spraw Społecznych i  Bezpieczeństwa Rady Miejskiej  w Wyrzysku na I  półrocze 2024 

roku.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
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NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/685/2023, która 

stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

18)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku na I półrocze 2024 roku;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w  sprawie  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku na I półrocze 2024 roku.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  w  sprawie  przyjęcia  planu  pracy 

Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 2024 roku.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/686/2023, która 

stanowi załącznik nr 26 do protokołu.
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19)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku na I półrocze 2024 roku;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie  przyjęcia  planu pracy Komisji  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej 

w Wyrzysku na I półrocze 2024 roku.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  w  sprawie  przyjęcia  planu  pracy 

Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 2024 roku.

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 13 głosami „za”, przy 1 głosie ,,wstrzymującym”  Rada podjęła uchwałę 

Nr LXXV/687/2023, która stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

20) przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 2024 roku;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji. 
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Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 2024 roku.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w nad uchwałą w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 2024 roku.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/688/2023, która 

stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

21)  rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Wyrzyska;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie  rozpatrzenia skargi na działanie Burmistrza Wyrzyska.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził  głosowanie w nad uchwałą w sprawie  rozpatrzenia  skargi  na 

działanie Burmistrza Wyrzyska.

Wyniki głosowania
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ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/689/2023, która 

stanowi załącznik nr 29 do protokołu.

22) przyjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na 

sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie  przyjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zasad udzielania dotacji 

na  sfinansowanie  prac  konserwatorskich,  restauratorskich  lub  robót  budowlanych  przy  zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  zmieniającą  uchwałę  w  sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub 

robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)
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Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/690/2023, która 

stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

23)  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  zasad  i  trybu  postępowania  o  udzielenie  spółkom 

wodnym dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk i sposobu jej rozliczenia;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w  sprawie zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  zasad  i  trybu  postępowania  o  udzielenie  spółkom 

wodnym dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk i sposobu jej rozliczenia.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  zmieniającą  uchwałę  w  sprawie 

określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub 

robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski
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W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/691/2023, która 

stanowi załącznik nr 31 do protokołu.

24)  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia  szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu 

umarzania,  odraczania  terminu  spłaty  lub  rozkładania  na  raty  należności  pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Wyrzysk oraz jej jednostkom 

organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których 

ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania 

tych ulg;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia  szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu  umarzania, 

odraczania  terminu  spłaty  lub  rozkładania  na  raty  należności  pieniężnych  mających  charakter 

cywilnoprawny przypadających Gminie Wyrzysk oraz jej jednostkom organizacyjnym, warunków 

dopuszczalności  pomocy  publicznej  w  przypadkach,  w  których  ulga  będzie  stanowić  pomoc 

publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania tych ulg;

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  zmieniającą  uchwałę  w  sprawie 

określenia  szczegółowych  zasad,  sposobu  i  trybu  umarzania,  odraczania  terminu  spłaty  lub 

rozkładania  na  raty  należności  pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny  przypadających 

Gminie  Wyrzysk  oraz  jej  jednostkom  organizacyjnym,  warunków  dopuszczalności  pomocy 

publicznej  w  przypadkach,  w  których  ulga  będzie  stanowić  pomoc  publiczną  oraz  wskazania 

organów uprawnionych do udzielania tych ulg.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 
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Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/692/2023, która 

stanowi załącznik nr 32 do protokołu.

25) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i  trybu postępowania przy udzielaniu dotacji  z 

budżetu  Gminy  Wyrzysk  na  dofinansowanie  kosztów  inwestycji  związanej  z  usuwaniem, 

transportem,  unieszkodliwianiem  wyrobów  zawierających  azbest,  kryteriów  wyboru 

inwestycji do dofinansowania i sposobu jej rozliczania;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

zmieniającej  uchwałę  w sprawie  zasad i  trybu postępowania  przy udzielaniu  dotacji  z  budżetu 

Gminy  Wyrzysk  na  dofinansowanie  kosztów  inwestycji  związanej  z  usuwaniem,  transportem, 

unieszkodliwianiem  wyrobów  zawierających  azbest,  kryteriów  wyboru  inwestycji  do 

dofinansowania i sposobu jej rozliczania.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w nad uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie zasad i 

trybu postępowania przy udzielaniu dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk na dofinansowanie kosztów 

inwestycji  związanej  z  usuwaniem,  transportem,  unieszkodliwianiem  wyrobów  zawierających 

azbest, kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania i sposobu jej rozliczania;

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
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NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/693/2023, która 

stanowi załącznik nr 33 do protokołu.

26) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i  trybu postępowania przy udzielaniu dotacji  z 

budżetu  Gminy  Wyrzysk  na  realizację  przedsięwzięć  z  zakresu  ochrony  środowiska  i 

gospodarki wodnej, kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania i sposobu jej rozliczania;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

zmieniającej  uchwałę  w sprawie  zasad i  trybu postępowania  przy udzielaniu  dotacji  z  budżetu 

Gminy Wyrzysk na realizację przedsięwzięć z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej, 

kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania i sposobu jej rozliczania.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w nad uchwałą zmieniającą uchwałę w sprawie zasad i 

trybu postępowania przy udzielaniu dotacji z budżetu Gminy Wyrzysk na realizację przedsięwzięć z 

zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej, kryteriów wyboru inwestycji do dofinansowania 

i sposobu jej rozliczania.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski
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W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/694/2023, która 

stanowi załącznik nr 34 do protokołu.

27)  zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji z 

budżetu  Gminy Wyrzysk na  realizację  zadań polegających na  wymianie  źródeł  ciepła  na 

proekologiczne urządzenia grzewcze.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

zmieniającej  uchwałę  w sprawie  zasad i  trybu postępowania  przy udzielaniu  dotacji  z  budżetu 

Gminy Wyrzysk na realizację zadań polegających na wymianie źródeł ciepła na proekologiczne 

urządzenia grzewcze.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 19 grudnia 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w nad uchwałą  zmieniającą uchwałę w sprawie zasad 

i  trybu  postępowania  przy  udzielaniu  dotacji  z  budżetu  Gminy  Wyrzysk  na  realizację  zadań 

polegających na wymianie źródeł ciepła na proekologiczne urządzenia grzewcze.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław 

Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Włodzimierz Ireneusz Michalski

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXV/695/2023, która 

stanowi załącznik nr 35 do protokołu.
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Ad. 7 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący Rady Roman Łuka otworzył dyskusję nad ww. punktem i jako pierwszy zabrał 

głos. Poinformował, iż w dniu wczorajszym otrzymał informację dotyczącą drogi wojewódzkiej na 

wysokości  sadu,  gdzie zapełniony został  wodami opadowymi rów przylegający do nawierzchni 

jezdni. W związku z tym Przewodniczący Rady poprosił o pilną reakcję w danym temacie, gdyż 

może to stworzyć niebezpieczeństwo dla ruchu kołowego i nie tylko.

 O godzinie 13:34 salę obrad opuściła radna Beata Królik. 

Zastępca Burmistrza  Wyrzyska –  Jacek  Wiśniewski  powiedział,  że  taka  interwencja  już  została 

podjęta,  gdzie  najprawdopodobniej  już  w  piątek  zostały  wykonane  zdjęcia  oraz  został 

powiadomiony zarządca drogi.   Zarządca drogi zna już problem i będzie szybko interweniował 

w danej sprawie. 

Przewodniczący Rady Roman Łuka powiedział,  że tak powinny być realizowane takie zadania, lecz 

do dnia dzisiejszego problem nie został do końca rozwiązany. 

Burmistrz Wyrzyska – Bogusława Jagodzińska powiedziała, że tego nie da się od razu rozwiązać, 

gdyż w tym miejscu nie ma przepustu, gdzie taki przepust musi zostać wykonany i Wielkopolski 

Zarząd Dróg Wojewódzkich podejdzie do tematu na wiosnę. W danym momencie nastąpi bieżące 

odprowadzanie  wody,  a  wykonanie  na  wiosnę  o  czym  WZDW  poinformował  Pan  Kierownik

w momencie  wykonywania  parkingu przy  Kościele  w Osieku nad Notecią,  który  był  na  wizji 

lokalnej  i  przekazał  informacje  o  przygotowywanej  dokumentacji,  która  pozwoli  na  realizację 

zadania. 

O godzinie 13:36 na salę obrad powróciła radna Beata Królik. 

Radny Leszek Matuszewski  powiedział,  że  w miesiącach letnich zwracał  się  do Pani  Burmistrz 

w sprawie parkingu przy Kościele w Osieku nad Notecią,  a w miesiącu grudniu zostało to już 

wykonane. W związku z tym radny podziękował za wykonanie zadania, gdyż wszyscy mieszkańcy 

z  tego się  cieszą,  gdzie  nie  służy on tylko osobom przyjeżdżającym do Kościoła  lecz również 

osobom korzystającym z pobliskich sklepów. Kontynuując radny dodał,  że  jest  to  druga dobra 

interwencja  w Osieku  nad  Notecią,  gdzie  pierwsza  dotyczyła  docieplenia  budynku na  ośrodku 

zdrowia, co razem daje estetyczny wygląd, a takie podziękowania przede wszystkim skierowane są 

od mieszkańców Osieka nad Notecią.  Takie działania były szybkie i  spowodowały upiększenie 

Osieka nad Notecią, a są to działania, o które się cały czas walczy i takie działanie burmistrza 

przynosi wiele dobrego. Następnie radny powiedział, że w wtorek miał przyjemność uczestniczyć 

w spotkaniu założycielskim Pań z Osieka nad Notecią, które zawiązały koło gospodyń wiejskich. 

Należy się z tego cieszyć, iż taka działalność powstała i w Osieku nad Notecią oraz, że podjęła się 

tego działania jedna z Pań, a wiele z Pań chce do tego koła dołączyć. W związku z tym radny dodał,  

że Pani Małgorzata Piasecka jest organizatorką tego koła, a jeżeli są jakieś chętne Panie, to zaprasza 
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do kontaktu i dla każdej Pani znajdzie się miejsce do działania w Osieku nad Notecią. Takie koło  

gospodyń  będzie  prężnie  działało  i  przynosiło  tyle  samo  dobrego,  co  inne  koła  istniejące  już

w Gminie Wyrzysk. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Radwański powiedział, że w ostatnim czasie również uczestniczył 

u spotkaniu koła gospodyń wiejskich, którego jest członkiem, gdzie została zorganizowana wigilia

i koło gospodyń prosiło, aby pochylić się nad realizacją zadania dotyczącego świetlicy. 

Radny Stefan Wełniak powiedział, że nawiązując do parkingu przy Kościele w Osieku nad Notecią, 

to woda stoi bardziej, niż przed jego wykonaniem, gdzie może wtedy był rzadszy asfalt. Natomiast 

teraz jest wiele miejsc gdzie stoi woda, lecz jest gładkie i może niech tak będzie. Następnie Radny  

zapytał, co dalej z parkingiem przy kolei?

Przewodniczący Rady Roman Łuka powiedział, że to nie jest ten punkt do zadawania takich pytań, 

a jak będzie odpowiedni to udzieli głosu. 

 

Ad. 8 Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.

Sołtys  Żelazna  –  Mateusz  Jaremko podziękował  w  imieniu  Sołtysów  za  jedno-głośność

w  dopisywaniu  kolejnych  miejscowości  do  programu  ,,Wielkopolska  Odnowa  Wsi  20+”,  co 

stworzy nowe możliwości w pozyskiwaniu środków. 

Ad. 9 Wolne głosy

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Radwański powiedział, że od miesiąca sierpnia nie ma przystanku 

w Gleśnie,  gdzie po remoncie drogi powiatowej taki przystanek został zlikwidowany, a sprawa 

toczyła  się  w  Straży  Miejskiej  i  Policji,  czego  nie  będzie  się  roztrząsać.  Natomiast  w  danym 

miejscu  należałoby  postawić  wiatę  lub  coś  innego,  gdyż  od  trzech  miesięcy  nic  tam  nie  ma. 

Następnie radny nawiązał do drogi w Gleśnie idącej w kierunku cmentarza i dodał, że musi tam być 

opinia  konserwatora  zabytków,  gdzie  inwestycja  się  przedłuża,  lecz  również  miała  tam zostać 

nałożona nakładka na drodze w stronę bloków, do czego konserwator zabytków nie jest potrzebny,

a minęło już pół roku. 

Burmistrz  Wyrzyska  –  Bogusława  Jagodzińska  odpowiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  przystanek

w  Gleśnie  to  jak  sam  Pan  radny  powiedział,  sprawa  się  toczy,  gdyż  doszło  do  uszkodzenia 

przystanku i sprawa rozpatrywana jest na Policji i przez firmę ubezpieczeniową, a jak będą środki  

to  zostanie  zakupiony  nowy  przystanek.  Jeżeli  chodzi  o  sprawę  drogi  w  Gleśnie,  to  została 

podpisana umowa z wykonawcą drogi, gdzie wykonawca jest ten sam, który ma wykonywać drogę 

do cmentarza. Ponadto została określona kwota dotycząca nałożenia nakładki asfaltowej i ona jest 

taka, a tylko i wyłącznie dlatego, że jest konsekwencją wykonywania drogi głównej. Natomiast 

jeżeli miałoby się za zadanie zrobić tylko osobno nakładkę asfaltową, to taki koszt byłby o wiele 
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droższy. W związku  z tym jak będzie wykonywana główna droga, to tamta droga zostanie również  

wykonana, gdzie umowa jest podpisana w tej samej kwocie co była, a głównie chodzi o sprzęt. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Radwański powiedział, że ma sugestię do Pana Przewodniczącego 

Rady, gdyż cały czas jest mowa o współpracy, a ostatnio doszedł do wniosku, iż Rada Miejska

w Wyrzysku jest niezauważalna, gdzie są różna strony internetowe, czy  fanpage, a rada z tego nie 

korzysta.  Natomiast  jest  strona  gminy,  z  czego  bardzo  dobrze  korzysta  Pani  Burmistrz,  która 

również  posiada  fanpage.  Kontynuując  Wiceprzewodniczący Rady dodał,  że  w ostatnim czasie 

została zakończona droga w Dąbkach, gdzie filmu jeszcze nie było, i w związku tym prosi, aby Pani 

Burmistrz pomyślała o jakiejś stronie dla radnych, dla całej Rady Miejskiej w Wyrzysku, gdyż 

świat idzie do przodu i należy również pokazywać, co robi rada.   

Przewodniczący  Rady  Roman Łuka podziękował  za  propozycje  i  dodał,  że  powinno  się  wziąć

to wszystko pod uwagę, tym bardziej, iż kadencja się kończy, a nowa rada mogłaby w taki sposób 

funkcjonować. 

Radny Stefan Wełniak powiedział, że chciałby wrócić do kwestii, o której już wcześniej wspomniał 

odnośnie parkingu przy PKP w Osieku nad Notecią, gdyż były zdjęcia oraz radni z Osieka nad 

Notecią wraz z Panią Burmistrz. W związku  z tym radny zapytał, jak daleko jest dana sprawa, czy  

PKP pochyliła się nad sprawą, gdyż jako radny interweniował do Państwa Burmistrzów odnośnie 

wieży ciśnień na peronie dworca w Osieku. Natomiast do dnia dzisiejszego nic nie zostało zrobione, 

a jak wiadomo są trudności dogadania się z PKP, gdzie od 2021 roku nic nie zostało zrobione ze 

wskazaniem na covid, gdzie covid się zakończył i dalej nic. Kontynuując radny dodał, co dalej z 

tymi parkingami, gdyż ludzie o to pytają, bo jak jest pogrzeb, to przy ulicy Dworcowej było więcej 

miejsc parkingowych, a jest ich coraz mniej i osoby parkują przy samym cmentarzu, ponieważ nie 

mają gdzie. Kończąc radny jeszcze raz zapytał, czy coś jest wiadomo w tej sprawie, czy PKP dała  

odpowiedź, gdyż wskazywano, iż jest się w trakcie rozmów.      

Burmistrz  Wyrzyska –  Bogusława Jagodzińska  powiedziała,  że  zacznie  od wieży ciśnień,  gdyż 

zostały wysłane monity, a nie ma możliwości aby wyegzekwować od właściciela, którym jest PKP, 

żeby dokonali przebudowy, budowy, czy remontu wieży ciśnień przy żadnym odzewie w danym 

temacie. Następnie Burmistrz Wyrzyska nawiązała do budowy parkingu i dodała, że rampa znajduje 

się na wprost cmentarza i część od strony drogi wojewódzkiej, o którą był wystosowany wniosek, 

to została uzyskana odpowiedź, która znajduje się w Referacie Inwestycji i Remontów, a ogólnie 

dotyczyła  informacji,  iż  kolej  przebuduje  i  wybuduje  parking  od  strony  drogi  wojewódzkiej. 

Natomiast w piśmie wskazali informację, iż  nie ma szansy na budowę parkingu, który w tej chwili  

jest użytkowany jako parking, gdyż został on zabezpieczony dla wojska. W związku  z tym pomimo 

próśb  nie  zostanie  uwzględniona  żadna  kwestia,  aby  mogło  to  służyć  dla  mieszkańców  jako 

parking. 
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Radny Stefan Wełniak powiedział, że nie ma pretensji do Pani Burmistrz, gdyż to nie jest jej wina, 

lecz mało się o tym mówi,  a jest  to uciążliwe dla mieszkańców, którzy dojeżdżają na pogrzeb

do Osieka nad Notecią. Ponadto w Osieku nad Notecią jest najdłuższa rampa rozładunkowa, gdzie 

może zmieścić się, aż 36 wagonów i mogliby uciąć kawałek, leczy nie wiadomo, czy się na to 

zgodzą.    

Burmistrz Wyrzyska – Bogusława Jagodzińska powiedziała, że nie jest rzeczą możliwą, aby tak jak 

sugerują radni w wolnych głosach i wnioskach np. o wyciętych drzewach, czy wykonaniu czegoś, 

żeby  informować  mieszkańców  o  tym,  iż  była  odpowiedź  pozytywna,  czy  też  negatywna. 

Natomiast  zawsze  podawane  są  informacje  jak  jest  udzielona  pozytywna  odpowiedź,  ale  przy 

inwestycjach. Pokazane zostało, iż jako burmistrz i radni starali się pozyskać tereny, aby w jakiś 

sposób  PKP  zabezpieczyła  miejsca  parkingowe,  lecz  nie  została  uzyskana  zgoda  i  pozytywna 

informacja odnośnie tego terenu. W dniu dzisiejszym padło pytanie, została udzielona odpowiedź

i mieszkańcy taką informację otrzymali,  lecz nie można oczekiwać, aby informować o każdym 

rozwiązanym problemie, gdyż jak jest pytanie, to jest odpowiedź. 

Radny Stefan Wełniak odpowiedział, że to rozumie.

Burmistrz  Wyrzyska  –  Bogusława  Jagodzińska  dodała,  że  tematów  dotyczących  terenów 

wojskowych  nie  da  się  przeskoczyć,  lecz  zostanie  napisane  pismo  po  nowym  roku

o wyremontowanie nawierzchni, ale czy będzie pozytywna odpowiedź, to się dopiero okaże. 

Przewodniczący Rady Roman Łuka podziękował za wyjaśnienia. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Ryszard  Sell skierował  podziękowania  dla  radnych,  dla 

Przewodniczącego Rady za sprawne przeprowadzenie sesji, dla Pani Burmistrz za budżet, który 

szeroko omawiany był na posiedzeniach Komisji, i dodał, że jest to jedna z najważniejszych spraw 

dotyczących  pracy  rady  i  burmistrza.  Ponadto  podziękowania  zostały  skierowane  dla  radnych

za docenianie wątków historycznych, gdzie podczas ostatniej  uroczystej  sesji  została doceniona 

postać Pana Doktora Romana Chwaliszewskiego, który został kolejnym Honorowym Obywatelem 

Gminy  Wyrzysk  oraz  za  to,  iż  stadion  miejski  w Wyrzysku  ma swojego  patrona,  społecznika

w dziedzinie sportu Pana śp. Leszka Peplińskiego. Na koniec Wiceprzewodniczący Rady skierował 

podziękowania za inicjatywę dla Pana Przewodniczącego Rady i Pani Burmistrz oraz dla radnych 

za pozytywne zaopiniowanie uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Wiceprzewodniczący  Rady  Piotr  Radwański powiedział,  że  w  dniu  dzisiejszym  o  godzinie  18

w Kościele w Gleśnie odbędzie się koncert kolęd, gdzie wystąpi Polski Chór Męski. Następnie 

Wiceprzewodniczący  Rady  życzył  wszystkim  zdrowych,  spokojnych  świąt  oraz  szczęśliwego 

Nowego Roku. 

Burmistrz Wyrzyska – Bogusława Jagodzińska  dodała, że nie jest to wigilia organizowana przez 

gminę, lecz przez organizatorów i przypisywana jest jako wigilia gminna, a to nie jest właściwe. 

Wyjaśniając Burmistrz Wyrzyska dodała, że wigilia gminna jest wtedy, kiedy organizatorem jest 
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urząd lub jego jednostki organizacyjne i  taka wigilia gminna odbyła się w dniu 20 grudnia br.

na sali widowiskowej. 

Przewodniczący  Rady  Roman  Łuka  w  imieniu  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  złożył  dla  całej 

wspólnoty  samorządowej  Gminy  Wyrzysk  najlepsze  życzenia  na  zbliżające  się  święta  Bożego 

Narodzenia, jak również przyszły 2024 rok, i dodał, że myśli, iż 2024 rok będzie dla wszystkich 

lepszy. 

Ad. 11  Zakończenie obrad.

O godzinie 13:55 Przewodniczący Rady zamknął LXXV sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Protokół  sporządzono  w  jednym  egzemplarzu,  na  podstawie  transmisji  obrad  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku, archiwizowanej w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Przewodniczący Rady

Protokół sporządziła:      (-) Roman Łuka 
Dagmara Pinkowska
podinsp. ds. obsługi rady gminy

65


